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AKÝ BOL ROK 2007 ? 
 
         Rok 2007 máme za sebou. Dnes je 
našou úlohou zhodnotiť, aký bol. Úspešný? 
Menej úspešný, alebo neúspešný?  
 
     Je to otázka, ktorá potrebuje väčší 
rozmer zamyslenia sa, aby odpoveď bola 
pravdivá. Je na mieste, aby sme najskôr v 
širšom kontexte veci rozobrali po stránke 
ekonomickej, organizačnej a vecnej. 
     Dnes už nikto nepochybuje, že obec       
z pohľadu jej vedenia možno porovnať                      
s hospodárskym podnikom. Preto sa stále 
viac hovorí o riadení, či manažmentu obce  
a očakáva sa, že volený predstaviteľ obce   
a jej zamestnanci na vyšších postoch musia 
mať manažérske schopnosti a zručnosti. 
Riadenie obce vzhľadom na rozmanitosť jej 
funkcií a služieb neraz zahŕňajú rôzne 
požiadavky života. Legislatívne postavenie 
obce sa považuje za zložitejšie                         
a náročnejšie ako riadenie v iných 
oblastiach. Tomu zodpovedá aj množstvo 
zákonov, ktoré sa naplno alebo čiastočne 
týkajú fungovania samosprávy. 
     Toto náročné postavenie si vyžaduje,  
aby všetci volení poslanci, zamestnanci 
obecného úradu na čele so starostom, 
využívali všetky svoje schopnosti                       
a vedomosti na dosiahnutie úspešného 
cieľa. V tomto úsilí sme všetci volení 
predstavitelia obce pracovali. Pokúsme sa 
pravdivo a zodpovedne urobiť odpočet prvej 
štvrtiny nášho volebného obdobia. 
     Prostredníctvom Obecného spravodaja 
dostáva sa k Vám vyhodnocovací materiál 
plnenia prvého roka volebného obdobia 
2007-2010. Hlavné úlohy boli prijaté 
obecným zastupiteľstvom dňa 22. 2. 2007           
a boli rozpracované do jednotlivých oblastí  
s cieľom ich sledovať, vyhodnocovať a plniť.  
 
Sú to tieto úlohy: 
� zmena územného plánu 
� vybudovanie chodníka na Fatranskej ulici 
� asfaltovanie komunikácií Teplička – juh a 

Turákova ulica 
� dobudovanie kanalizačnej siete 
� vypracovanie dopravného značenia 
� regulácia miestneho potoka 
� vybudovanie viacúčelového a detského 

ihriska 
� vypracovanie projektu na rekonštrukciu 

základnej školy 
� výstavba nájomných bytov 
� likvidácia divokých skládok 
� rozšírenie hrobových miest 
� rekonštrukcia sochy sv. Donáta 

� triedenie domového odpadu  
� vytváranie nových stavebných pozemkov 
 
Zmena územného plánu obce 
     Zmena územného plánu bola jednou               
z prioritných úloh väčšiny novozvolených 
poslancov. Dôvod bol jasný. Súčasný 
územný plán a jeho doplnky bol podrobený 
kritike. Vyčítalo sa tvorcom a schva-
ľovateľom, že priemyselné plochy boli 
umiestnené v obytných zónach. Málo sa 
počítalo s IBV a bytovou zástavbou. 
Územný plán nepočítal s výstavbou ani              
s rozšírením zdravotného strediska                     
a vybudovaním domu dôchodcov. Lokalita, 
ktorá bola určená pre výstavbu týchto 
objektov, bola doplnkami zrušená a určená 
pre zástavbu nájomných bytov v lokalite 
Močiar a časť sa odpredala pre podnika- 
teľské účely (stavebniny). To boli dôvody, 
ktoré oprávňovali obecné zastupiteľstvo 
/ďalej len OZ/ opätovne zaoberať sa 
zmenami. Bolo potrebné určiť jasné smery, 
pravidlá územného a stavebného konania. 
Prípady, ktoré potvrdzujú tento nedostatok, 
sa vyskytli v minulosti pri vydávaní 
stavebných povolení v lokalitách, kde 
dodnes nie sú riešené inžinierske siete               
a prístupové komunikácie. Už len veľmi 
ťažko sa navrhujú riešenia na vybudovanie 
komunikácií a dotiahnutím sietí tam, kde je 
už výstavba započatá. S majiteľmi ornej 
pôdy sa veľmi ťažko dojednávajú podmienky 
budovania obslužnej komunikácie.  
Náhradné riešenie prístupu k rodinným 
domom neriešia predstavy stavebnej 
komisie a ani nie sú pre dlhodobé užívanie. 
     Ďalší dôvod bol, aby sa zamedzilo 
hromadnému vykupovaniu ornej pôdy 
finančným a podnikateľským spoločnostiam. 
Tieto spoločnosti po získaní nehnuteľností 
sa domáhajú cez stavebný úrad o územné  
a stavebné konanie svojich vlastných 
investičných zámerov. 
     To boli dôvody, pre ktoré boli spracované 
zmeny a doplnky územného plánu. Sme si 
vedomí, že územný plán sa bude aj                   
v nastávajúcom období čiastočne meniť                 
a dopĺňať podľa toho, ako sa budú určovať 
priority a zámery obce. 
 
Vybudovanie chodníka na Fatranskej 
ulici 
     Táto investícia je budovaná výlučne               
z vlastných finančných prostriedkov. Hlavná 
cesta sa stala po vybudovaní obchvatu už 

len ulicou miestneho významu. VÚC 
nepočíta vo svojom dlhodobom pláne                 
s prostriedkami na obnovenie povrchu 
vozovky a ani s vybudovaním chodníka            
pre peších. V minulom roku sme začali            
s budovaním chodníka pre peších. Prvú časť 
sme ukončili v mesiaci december. Najväčší 
problém sa javí pri odkanalizovaní 
dažďových vôd. Zabudovanie kanalizačného 
potrubia predražuje vyvolaná prekládka 
vodovodných a plynových prípojok                      
k rodinným domom. V tomto roku sa počíta 
s pokračovaním vo výstavbe chodníka. 
 
Asfaltovanie komunikácií Tepli čka – juh  
a Turákova ulica 
     Úloha bola splnená v mesiaci august 
2007. Vyasfaltovali sme zostávajúce 
miestne komunikácie v obci v objeme 13,5 
mil. Sk. Táto čiastka bola prefinancovaná           
z položky Regulácia potoka. Pre účel 
asfaltovanie miestnych komunikácii sa                    
v predchádzajúcom období nepočítalo           
s finančnými prostriedkami pridelenými           
z Ministerstva hospodárstva SR v súvislosti 
s výstavbou automobilky KIA. Dnes máme 
viac ako 95 % miestnych komunikácií 
vyasfaltovaných. Takýmto vysokým percen-
tom sa môže pochváliť len máloktorá obec  
a možno aj mesto na Slovensku. Zvyšné 
percento sa dá zvládnuť až po úplnom 
zabudovaní inžinierskych sietí. 
 
Dobudovanie kanaliza čnej siete 
     V celku sa dá posúdiť, že úloha je                     
splnená. Splaškovú kanalizáciu k dnešnému 
dňu nemáme doriešenú na uliciach: cesta 
Do ulice v dĺžke 200 m, Pod horou 300 m          
a ľavú stranu ulice Na Skotňu. Táto časť sa 
podľa projektovej dokumentácie mala 
realizovať už počas výstavby. Kanalizačné 
prípojky sa nezabudovali.  
Začalo sa uvažovať so samostatným 
zberačom, k tomuto však nedošlo. Určité 
riešenie bolo navrhnuté,  ale nenašla sa 
zhoda medzi majiteľmi pozemkov                 
v spomínanej oblasti. Splašková kanalizácia 
na ceste Do ulice bola riešená projekčne, 
avšak nezrealizovala sa, namiesto toho bola 
odkanalizovala iná časť rodinných domov 
pozdĺž kanála.  
     K dnešnému dňu sú práce na splaškovej 
kanalizácii ukončené, skolaudované             
a dané do užívania. Investorom stavby              
za posledné štyri roky bol SEVAK, a. s., 
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Žilina. Finančné prostriedky boli čerpané                        
z eurofondov. 
 
Vypracovanie dopravného zna čenia 
     Dopravná komisia pracovala pod vede-
ním predsedu Ing. Štefana Moravčíka              
na zhodnotení súčasného stavu. Riešenie 
dopravného značenia sa ukázalo ako 
opodstatnené. Prieskum ukázal, že súčasný 
stav je už nevyhovujúci. Veľký rozmach 
nahustenia dopravy po miestnych 
komunikáciách len zhoršuje podmienky 
účastníkom cestnej premávky. Odstavené 
vozidlá na krajnici vozovky zamedzujú 
prepravu, prístupy na priľahlé pozemky              
a v zimnom období sťažujú zimnú údržbu            
a obslužnú činnosť. Dopravná komisia svoj 
návrh predložila na zasadnutí obecného 
zastupiteľstva. Návrh dopravného značenia 
bol prijatý s pripomienkami a dopracovanie. 
Po vecnom schválení bude projekt 
predložený Dopravnému inšpektorátu               
v Žiline na schválenie. 
 
Regulácia miestneho potoka 
     Táto akcia bola odsúhlasená už                     
v minulom volebnom období. Financovaná 
mala byť z prostriedkov Ministerstva 
hospodárstva SR a pre I. etapu sa počítalo  
s čiastkou 15 mil. Sk. Dodávateľom stavby 
bola firma Vlček. V januári OZ prerozdelilo 
finančné prostriedky a z akcie Regulácia 
potoka sa presunulo 13 miliónov Sk                         
na asfaltovanie komunikácií v obci. Plán               
pre rok 2007 počítal s čiastkou 5 mil. Sk. 
Táto čiastka je prestavaná. 
     Pred zahájením prác v 4. mesiaci 
poukazoval investor stavby – obec                         
na nedostatky v projektovej dokumentácii. 
Šírka potoka bola určená na štyri metre           
a hĺbka 2,2 m. Takéto osadenie regulácie 
nebolo možné vykonať, a to najmä                    
z dôvodu, že nie je možné uskutočniť 
prekládku kanalizačných prípojok a kana- 
lizačného potrubia. To bol dôvod, prečo 
práce neboli vykonané podľa harmo-
nogramu prác. Povodie Váhu, dodávateľ 
stavby a projektant trvali na podmienke, že 
musí byť dodržaná podmienka storočnej 
vody. Pripomienky investora sa nebrali            
do úvahy. Investor stavby navrhoval, aby 
šírka potoka bola stanovená na tri metre              
a hĺbka na 1,6 m. Práce boli viackrát 
prerušené. Kontrolný deň v septembri 
prehodnotil súčasný stav a všetci zúčastnení 
uznali, že stavba môže byť realizovaná len 
za podmienok, ktoré navrhuje investor.               
Z celkovej dĺžky 2100 m je k dnešnému dňu 
rozpracovaných prvých 300 m. Na prácach 
sa bude pokračovať až po získaní 
finančných prostriedkov. Financovanie 
plánujeme z prostriedkov  zo štrukturálnych 
fondov. V súčasnosti sú pripravené 
podklady pre podanie žiadosti z eurofondov. 
 
Vybudovanie viacú čelového a detského 
ihriska 
     S plnením úlohy sa započalo v novembri 
2007. Je spracovaná projektová doku-
mentácia na viacúčelové ihrisko s rozmermi 
20x40 m s umelým trávnatým povrchom. 
Toto ihrisko bude postavené nad hlavným 
futbalovým ihriskom. S ukončením výstavby 
ihriska počítame v mesiaci jún 2008. Slúžiť 
bude pre základné školy, futbalový                 
a basketbalový oddiel a podľa záujmu         

aj pre širokú verejnosť. Na ihrisku sa bude 
môcť vykonávať rôzna športová činnosť    
ako basketbal, volejbal, minifutbal                    
a v zimnom období je možné ihrisko využiť 
ako ľadovú plochu na korčuľovanie. 
     S detským ihriskom sme sa zatiaľ 
nezaoberali. Máme však vytypované lokality, 
kde by takéto detské ihrisko malo byť 
postavené. Do úvahy prichádza viacero 
lokalít, jednou z možností je záhrada               
pri Materskej škole. S výstavbou plánujeme 
začať  v r. 2008-2009. 
 
Vypracovanie projektu na rekonštrukciu 
základnej školy 
     Táto úloha je už splnená. Projekt počíta  
s komplexnou rekonštrukciou základnej 
školy. Zahŕňa výmenu okien, tepelnú 
izoláciu obvodového plášťa, zhotovenie 
sedlovej strechy, izoláciu strechy                     
na telocvični, ako aj prístavba a nadstavba 
materskej školy. Celkový náklad na re- 
konštrukciu presahuje predpokladaný možný 
finančný obnos z eurofondov. Ministerstvo 
školstva vypísalo výzvy na uchádzanie            
sa o prostriedky z eurofondov. Podmienky, 
ktoré sú limitujúce, nie sú pre náš investičný 
zámer výhodné. 
 
Výstavba nájomných bytov 
     Pre výstavbu nájomných bytov v obci 
bolo potrebné v prvom rade vykonať zmenu 
v územnom pláne a získať vhodný pozemok 
na ich výstavbu. Pozemok na výstavbu 
nájomných bytov sme získali do dlhodobého 
prenájmu od miestneho Urbáru. Plánuje sa 
do budúcna s výstavbou 70 až 80 bytových 
jednotiek. Táto parcela sa nachádza                 
na Prosniskách o výmere 1,4 ha. Žiadosti           
o pridelenie bytov sa zatiaľ neprijímajú. 
Občania budú o možnosti podania žiadosti 
priebežne informovaní, a to tesne              
pred kolaudáciou bytového domu. V prvej 
etape sa počíta s výstavbou dvoch bytových 
domov, každý dom bude mať 12 bytov. 
Nájomné byty budú financované z časti            
z obecného rozpočtu a z časti z fondu 
rozvoja bývania a z úveru. 
 
Likvidácia divokých skládok 
     V našom katastri sa nachádzali štyri 
rozsiahle nepovolené skládky, a to lesný 
porast, rybník, pod zavalením a popri 
železničnej trati. Okrem týchto sa nachádza 
veľká skládka v bývalom dvore 
poľnohospodárskeho družstva. V mesiaci 
máj a jún obec z vlastných prostriedkov 
zlikvidovala skládky a skultivovala plochu     
v lesnom poraste a v lokalite rybník. Skládka 
pod zavalením bola pracovníkmi obce                  
a uchádzačmi o zamestnanie na stimu- 
lačných prácach dvakrát zlikvidovaná. 
Odpad bol vytriedený a odvezený                     
na skládku do Považského Chlmca. 
Nezodpovední producenti odpadu nám 
opätovne vytvorili nové skládky, ktoré tvoril 
rôzny stavebný odpad a iný domový 
neporiadok, za čo obec dvakrát zaplatila 
pokutu po 10 tis. Sk udelenú inšpekciou 
životného prostredia. O likvidácii komu-
nálneho odpadu máte možnosť dočítať sa           
v inom článku spravodaja. 
 
Rozširovanie hrobových miest 
     V minulom roku bola potreba urýchlene 
začať s budovaním nových hrobových miest. 

O hrobové miesta je veľký záujem okrem 
našich občanov aj od bývalých našich 
občanov, bývajúcich mimo obce. V roku 
2007 sa vybudovalo 36 hrobových miest. 
Toto je dostatočná rezerva pre budúce, 
avšak krátke obdobie. V tomto roku 
počítame sa ďalším rozširovaním. Obecné 
zastupiteľstvo doporučilo Obecnému úradu, 
aby nerozpredával hrobové miesta ešte 
žijúcim záujemcom, ale používali sa len           
na potreby pochovávania. Kapacita cintorína 
sa postupne napĺňa. Javí sa potreba, aby sa 
v priebehu 10 až 15 rokov hľadali nové 
lokality pre výstavbu nového cintorína. 
 
Rekonštrukcia sochy sv. Donáta 
     Socha bola už roky značne poškodená           
a schátralá. To bol dôvod, prečo OZ sa 
rozhodlo sochu urýchlene zachrániť                    
a zreštaurovať. Bolo treba nájsť ľudí, 
ochotných toto dielo vykonať. V blízkom 
okolí sa touto činnosťou nikto nezaoberá. 
Obrátili sme sa na reštaurátora z Hlohovca 
p. Radúza Saleja, ktorý sochu zreštauroval  
v pomerne krátkom čase. Využili sme jeho 
ochotu a požiadali sme ho o ďalšie práce,         
a to obnovenie sochy sv. Floriána, ktorá sa 
po zreštaurovaní uložila do kostola                   
sv. Martina v Tepličke nad Váhom a tiež 
obnovu pamätníka občanom, ktorí padli           
v II. svetovej vojne. Do tretice sme sa 
rozhodli so súhlasom vdp. Jána Vallu                
o postavenie súsošia sv. Cyrila a sv. Metoda 
pred vchodom do kostola. Toto súsošie je 
ako dar k 740. výročiu o prvej písomnej 
zmienke o obci. 
 
Triedenie domového odpadu 
     Túto službu pre občanov berieme                
ako potrebnú a významnú pre ďalší zdravý 
život v obci. V obci je zavedené triedenie 
odpadu a pravidelné odvážanie na miesto 
likvidácie a uskladnenia. O možnostiach           
a termínoch vývozu sa dočítate na inom 
mieste spravodaja. 
 
Vytváranie nových stavebných pozemkov 
     Zmena územného plánu počíta                       
s vytvorením nových stavebných parciel                      
s vytýčením miestnych komunikácií                  
a s možnosťou zabudovania inžinierskych 
sietí.  V súčasnosti sa spracovávajú plány 
zástavby a vyhotovujú sa geometrické plány           
s novým prerozdelením stavebných parciel 
pre oblasti: pri vodnom zdroji Teplička          
a Železničná ulica. Táto úloha je veľmi 
náročná, a to z dôvodu, že všetci majitelia 
musia s novým rozdelením súhlasiť.                 
Od súhlasu majiteľov závisí operatívnosť 
vytvorenie nových stavebných pozemkov. 
     Toto je len stručný pohľad na prácu 
zastupiteľstva v roku 2007. Okrem týchto 
sledovaných hlavných aktivít sa v obci 
vykonala rada ďalších prác, ako napr. 
rekonštrukcia osvetlenia, autobusových 
zastávok, vianočnej výzdoby, zriadenie 
nových priestorov stavebného úradu                  
a kancelária pre styk s verejnosťou a iné. 
     Za túto prácu je potrebné poďakovať,              
čo sa hocijakým spôsobom pričinili                   
o minuloročnú prácu v prospech obce                
a občanov.  
 
         Pripravil: L a z a r  Milan, starosta obce 
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Komisia publicistiky a tla če 
 
     Predseda komisie Mgr. Kamila Dubovická, členovia:     
p. Antónia Trizuliaková, p.  Antónia Nogová a Ing. Zdenka 
Dubovická. 
 
     Komisia v priebehu roku 2007 uskutočnila 3 zasadnutia 
v priestoroch Obecného úradu v Tepličke nad Váhom. 
Súčasťou činnosti komisie bola práca v redakčnej rade 
publikácie „Teplička nad Váhom v obrazoch“ s príležitosti 
740. výročia založenia našej obce. V knihe je zachytená 
minulosť a prítomnosť Tepličky nad Váhom.  
 
     Komisia spolupracovala so štátnou základnou školou, 
pravidelne sa zúčastňovala zasadaní Rady školy.              
14. decembra 2007 sa členky komisie zúčastnili 

spoločenského podujatia ZŠ „Čo dokážem“ v rámci            
6. Európskeho dňa „Rodiny a školy“. 
 
     Mgr. K. Dubovická a pani A. Nogová zastupovali našu 
obec na stretnutí s našim družobným mestom Šurany v júli 
2007.  
 
     Pevne veríme, že naša činnosť v blízkej budúcnosti 
bude oveľa bohatšia, že budeme mať možnosť naše 
vedomosti a schopnosti lepšie využiť v prospech našej 
obce. Plánujeme reagovať na všetky spoločenské 
a kultúrne udalosti u nás. 
 
                            Správu pripravila: Mgr. Kamila Dubovická

 
Komisia pre ochranu verejného poriadku 

      
     Komisia pre ochranu verejného poriadku pri OÚ 
Teplička nad Váhom v zložení: Ján Dudus, Dušan Mikulík, 
Eugen Majerčík a Jozef Šimar predkladá správu o činnosti 
za rok 2007. 
 
       Komisia v priebehu roku 2007 sa zišla na prejednanie 
sťažností občanov Tepličky nad Váhom v piatich 
prípadoch. Jednotlivé sťažnosti boli fyzicky preverované 
a boli vyhotovované zápisy z návrhom na opatrenia. Tieto 
zápisy boli predkladané na OÚ zástupcovi starostu                
Ing. Štefanovi Moravčíkovi. 

      Komisia riešila prípady nevhodných skládok v obytnej 
časti Tepličky n/Váhom, v dvoch prípadoch boli riešené 
susedské vzťahy, taktiež boli riešené iné sťažnosti 
obyvateľov. 
 
       Počas roku 2007 komisia spolupracovala s ostatnými 
komisiami v prípade, že o túto spoluprácu boli požiadaní. 
 

 
Správu pripravil: Ján Dudus

 
Komisia vzdelávania, kultúry a športu 

     
Kultúrna komisia v roku 2007 pracovala v zložení: 
Predseda: Tibor Šeliga  
Členovia: Mgr. Anna Ponechalová, Libuša Harnócová, 
Cecília Lazarová, Pavol Holeša, Antónia Dikošová, Justína 
Kozánková 
  
Kultúrna komisia: 
     Na prvom zasadnutí sa pripravil plán práce, ktorý bol 
zameraný na priblíženie histórie obce a prípravu osláv 
740. výročia obce. Kultúrna komisia sa podieľala                     
na príprave knihy „Teplička n/Váhom v obrazoch“.  
Nový rok sme privítali pásmom básní a kolied                      
a novoročným príhovorom starostu obce.  
 
     Pri príležitosti Dňa matiek, sme 9. mája pozdravili naše 
matky a staré matky a poďakovali im za dar života                     
a výchovu budúcej generácie. V tento deň sme                       
do Pamätnej knihy obce zapísali za Čin roka: pani Annu 
Grinčovú darovala obličku svojej sestre; a starých rodičov 
Milana a Jozefinu Berešíkových - starajú sa o svoje dve 
vnúčatá. Akcia sa uskutočnila v spolupráci s Úniou žien 
Slovenska.  
 
     Deň detí sme oslávili športom a súťažami, ktoré                 
už tradične majú veľký ohlas u všetkých detí. Súťaže boli 
odmeňované sladkosťami, darčekom od p. starostu - 
šiltovka/tričko s emblémom obce a určite aj dobrým 
pocitom. Počasie nám síce veľmi neprialo, ale deťom to 
neprekážalo.  
     Naša občianka Mária Smrekovská sa dožila 100 rokov.                  
Pri tejto milej príležitosti sme ju navštívili, zablahoželali              

a zapriali veľa zdravia a uskutočnili zápis do Pamätnej 
knihy obce. Hoci teraz žije u svojej vnučky v Žiline, 
nemohli sme zabudnúť' na roky prežité v našej obci a to, 
že vychovala 5 detí.  
 
     Dňa 29. septembra sme oslávili 740. výročie obce.              
Do prípravy osláv sa zapojili aj zložky pôsobiace v obci: 
ČSK, Hasiči, Únia žien, Zväz zdravotne postihnutých                 
a školy, ktoré prispeli svojim kultúrnym programom.                 
Do tanca a na počúvanie hrala dychová hudba Maguranka 
a detský súbor Pastierik.  
 
     Už od skorého rána sa pripravovala zabíjačka,               
ktorá mala ukázať, aké zabíjačkové špeciality pripravovali 
už naši starí otcovia. Na špecialitách si po programe 
pochutnali naši občania. Ku kapustnici členky Klubu 
dôchodcov napiekli tradičné zemiakové posúšky.  
 
     V decembri v Deň sv. Mikuláša sa stretli naši najmenší              
s Mikulášom. Za spevu vianočných piesní a kolied deti 
dostali darčeky a spolu rozsvietili vianočný stromček               
na Námestí sv. Floriána.  
     Sv. Mikuláš nezabudol ani na obyvateľov Domova 
sociálnych služieb v Zástraní. Všetkým obyvateľom 
priniesol svoju nádielku pri speve kolied, ktorú spestrila 
svojim vystúpením aj spevácka skupina Straník.  
 
     Nezabudli sme ani na 60-ročných občanov, ktorým sme 
pripravili milé stretnutie v Obecnom dome, kde si 
zaspomínali na roky mladosti. V miestnom rozhlase sme 
zablahoželali aj jubilantom s okrúhlym výročím. 
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Športová komisia:  
     Po čas roka 2007 sa naši športovci zúčastnili viacerých 
športových podujatí  a súťaží.  
Do nového roku sme vstúpili Medzinárodným 
basketbalovým turnajom o pohár starostu obce, ktorý sa 
uskutočnil v telocvični počas troch dní. Tohto turnaja sa 
úspešne zúčastnil aj BK Teplička nad Váhom. 
Basketbalistky v roku 2007 reprezentovali obec v žiackej           
a kadetskej kategórii.  
 
     Veľa radosti nám urobili naši seniorskí futbalisti, ktorí     
po víťazstve v V. lige postúpili do IV. ligy skupiny Sever.           
V tejto vyššej lige máme striedavé výsledky. V júli sa               
v Liptovskej Tepličke uskutočnil už tradičný futbalový turnaj 
Tepličiek.  

 
     Našu obec úspešne reprezentujú aj stolní tenisti v III. 
celoslovenskej lige. V roku 2007 sa stal víťazom 
juniorských Majstrovstiev SR v šachu Martin Zvarík, 
postúpil na MS, ktoré sa uskutočnili v arménskom meste 
Jerevan.  
 
     Všetky kultúrne a športové podujatia prispeli k utuženiu 
a obohateniu dobrých vzťahov v obci.  
 
     Na záver chcem poďakovať  všetkým, ktorí pomáhali      
pri príprave akcií, trénerom, všetkým zložkám v obci, 
žiakom a učiteľom MŠ a oboch škôl. 

 
 

Komisia výstavby, územného plánovania  
a ochrany životného prostredia 

 
Určili sme nové smery budúcej zástavby 
     Ako som v predchádzajúcom vydaní Obecného 
spravodaja informoval, jedným z dôležitých bodov 
volebného programu bola aj zmena územného plánu obce. 
Na obecnom zastupiteľstve konanom dňa 25. 10. 2007    
bol schválený Doplnok územného plánu obce č. 4. 
Obstarávateľom tohto doplnku bol Ing. arch. Ján Burian 
a spracovateľom Ing. arch. Ľubomír Kružel.  
 
     Jedným z hlavných území, ktoré boli riešené sú 
Zámostie, Za rakytie, Španica a Pod vŕšky.                          
Pri spomínaných územiach došlo k zmenám z výrobných 
zón na zóny obytné. Krajský pozemkový úrad vydal súhlas                         
na začlenenie poľnohospodárskej pôdy na budúce použitie 
na stavebné a iné zámery. Je dôležité podotknúť, že sa 
nejedná o vyňatie poľnohospodárskej pôdy, ale o súhlas 
na budúce použitie na stavebné a iné zámery.                    
To znamená, že majitelia budú svoju pôdu využívať tak 
ako doteraz, ale do budúcnosti môžu rátať s tým, že tieto 
pozemky môžu byť využité ako stavebné pozemky. 
Predtým je však potrebné spracovať zastavovacie plány 
jednotlivých zón. Ako príklad môžem uviesť lokalitu                
Pod vŕšky, kde došlo k dohode jednotlivých majiteľov 

pozemkov a mohol byť spracovaný zastavovací 
a následne geometrický plán.  
 
     Ďalšie územie, ktoré bolo riešené doplnkom územného 
plánu bolo Podhôrčie, ktoré sme navrhovali tiež                    
ako obytnú zónu aj vzhľadom na požiadavky občanov.                 
Po verejnom prerokovaní aj vyvesení doplnku na úradnej 
tabuli Krajský pozemkový úrad v Žiline vydal pre nás 
nepochopiteľné stanovisko, kde nesúhlasí s navrhovanou 
zmenou využívania tejto lokality pre bytovú výstavbu. 
Samozrejme, že majú na to nárok, ale zarážajúce je, že                   
pri schvaľovaní predošlého doplnku územného plánu 
nemali problém súhlasiť s tým, aby táto pôda bola určená 
ako výrobná zóna. V snahe zabrzdenia rozvoja priemyslu 
v tejto lokalite som navrhol obecnému zastupiteľstvu zrušiť 
Uznesenie č. 25/2006 zo dňa 30. 6. 2006 až do doby 
spracovania novej aktualizácie na toto územie. 
 
     Aj napriek spomínanému problému s Podhôrčím ma 
veľmi teší, že sa podarilo upraviť územný plán tak,                  
aby občania našej obce boli čo najmenej zaťažení 
priemyslom a mali kvalitné a nerušené bývanie. 
 

     Správu pripravil: Ing. Viliam Mrázik 
 

 
    
     Na základe § 18d zákona 369/2004 Z. z. o obecnom 
zriadení vykonala som kontrolu hospodárenia s majetkom 
obce a plnenia príjmov, výdavkov a finančných operácií 
obce Teplička nad Váhom za rok 2007.  Kontrola bola 
vykonaná za obdobie od 2.1.2007 do 31.12.2007, resp.           
k 11.2.2008 a  predkladám k návrhu záverečného účtu 
obce pred jeho schválením toto stanovisko. 
     Inventarizácia majetku a záväzkov sa uskutočnila              
na príkaz starostu obce č.1/2007 k 31.12.2007v zmysle 
zákona č.431/2002 Z. z. o účtovníctve.  
     Z inventarizácie vyplynulo, že majetok obce činí                   
k 31.12.2007    
134 059 956,96 Sk hmotný a nehmotný dlhodobý majetok 
a  17 483 973,- Sk finančný majetok. 
Inventarizácia bola vykonaná fyzicky, v niektorých 
prípadoch aj dokladovo, pričom neboli zistené žiadne 
inventarizačné rozdiely. Návrhy na vyradenie dlhodobého 
majetku boli priložené a majetok bude po zasadnutí 
vyraďovacej komisie vyradený a účtovne vysporiadaný. 
     Previerkou pokladne bolo zistené, že pokladničná 
hotovosť súhlasila so stavom uvedeným v pokladničnej 
knihe a k 11.2.2008 činila 39 947,50 Sk. Číslovanie 

pokladničných dokladov súhlasí, osoba poverená 
nakladaním s financiami mala osobnú hmotnú 
zodpovednosť a 4x ročne bola vykonaná inventarizácia 
pokladničnej hotovosti prednostom OÚ Ing. Magerom.   
     Evidencia známok a cenín je vedená v zásobníku cenín 
a k  11.2.2008 súhlasila so skutočnou hodnotou.  
     Základným nástrojom finančného hospodárenia obce 
bol rozpočet obce na rok 2007.Obec v roku 2007 zostavila 
rozpočet podľa ustanovenia § 10 odsek 7) zákona 
č.583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej 
samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov              
v znení neskorších predpisov.  
     Rozpočet obce na rok 2007 bol zostavený ako 
schodkový. Bežný rozpočet bol zostavený ako prebytkový 
a kapitálový rozpočet ako schodkový. 
Rozpočet obce bol schválený obecným zastupiteľstvom 
dňa 24. novembra 2006  uznesením č.56/2006 V priebehu 
roka bol  zmenený dva krát na  týchto zasadnutiach : 
prvá zmena   schválená dňa 31.5.2007 uznesením č. B 
7/2007, 
druhá zmena schválená dňa 14.12.2007 uznesením č. A 
6/2007. 



 

1/2008   Obecný spravodaj           

 

5 

Upravený rozpočet obce  k 31.12.2007 :  
   

     Obec dosiahla v hospodárení za rok 2007 prebytok vo výške                  
8 152 616,52 Sk. 
 
     Zostatky finančných prostriedkov na všetkých bankových účtoch               
k 31.12.2007 so stavmi na výpisoch súhlasia. 
Konštatujem, že plnenie rozpočtovaných príjmov  a výdavkov k 31.12.2007 
prebiehalo plynule, nezaznamenala som žiadne výrazné rozdiely                      
v príjmovej ani vo výdavkovej časti, taktiež v mesiaci december je plnenie            
v súlade s celoročným priemerom. 
 
     Pretože plnenie rozpočtu a vykazovaný prebytok rozpočtu obce za rok 
2007 sú v súlade s ročnou účtovnou závierkou k 31.12.2007, overenou 
audítorom podľa jeho zápisu z 5.2.2008, doporučujem obecnému 
zastupiteľstvu prijať záverečný účet za rok 2007. Zároveň na základe 
zistených skutočností odporúčam OZ prijať opatrenia na zamedzenie 
finančných operácii vyšších súm  cez pokladňu v hotovosti, ale viac 
využívať bezhotovostný platobný a zúčtovací styk.  
  
 

Správu pripravila: Ing Eva Milová, 
 hlavná kontrolórka obce 

 
 

 
     

     Po skončení pracovného pomeru hlavného kontrolóra 
Ing. Pavla Grebáča bola táto dôležitá funkcia                                
od 01. 06. 2007 neobsadená.  
 
     Obecné zastupiteľstvo v súlade so zákonom 
o obecnom zriadení vyhlásilo na úradne tabuli obce 
a internete v 40 dennom predstihu voľbu hlavného 
kontrolóra. Na túto funkciu sa prihlásili traja kandidáti. 
V tajných voľbách poslanci obecného zastupiteľstva zvolili                   
za hlavnú kontrolórku pani Ing. Evu Milovú.  
 
Ing. Eva Milová  -   v roku 1983 absolvovala Vysokú školu  
         dopravy a spojov v Žiline,  
                                v rokoch 1983 – 1989 pracovala  

v Datasystéme ako programátorka,  
  od roku 1987 – 1995 bola                            
   na materskej dovolenke,  
  od roku 1995 pracuje na Regionálnom  
   úrade verejného zdravotníctva  
                                v Žiline, kde osem rokov viedla  

zdravotnícku štatistiku a informatiku. 
Posledné štyri roky pracuje na eko- 
nomickom úseku. 

  Je matkou troch detí. Na obecnom  

úrade je zamestnaná na čiastočný úväzok od 01. 11. 2007. 
 
    Počas minulého roka sa uvoľnilo aj miesto ekonómky  
po odchode pani Ľudmily Matušnej do dôchodku a neskôr 
po odchode pani Gabriely Gajdošíkovej na vlastnú žiadosť. 
Na základe žiadostí bola na túto funkciu vybratá pani  
Anna Mravcová. 
 
Pani Anna Mravcová – je absolventkou Strednej  
  ekonomickej školy v Žiline,  

ktorú ukončila v roku 1981.  
Pracovať začala v akciovej spoločnosti  
Pamiatkostav Žilina ako účtovníčka  
od ukončenia školy do roku 1998. 
Vo firme Kobera v rokoch 1998 – 2002 
a od roku 2002 – 2007 na základnej 
a materskej škole v Žiline – Závodie 
ako ekonómka. Na obecný úrad 
nastúpila 01. 11. 2007.  

 
     Obom novým zamestnankyniam obecného úradu 
prajeme v ďalšej práci veľa úspechov. 
 

     Pripravil: Ing. Albert Magera
  
 

 
     
     Samosprávne funkcie obce a od roku 2002 – 2003         
aj niektoré prenesené funkcie štátu, zabezpečuje v obci 
veľa pracovníkov. Ku pôvodným starostiam o všestranný 
rozvoj územia obce a zabezpečovanie potrieb obyvateľov 
týmto pribudli ďalšie úlohy. Do kompetencie obce 
postupne pribudli: 
stavebný úrad (je spoločný aj pre Obec Mojš), materská 
škola s jedálňou, opatrovateľská služba pre bezvládnych 
občanov, základná škola, overovanie listín a podpisov, 
aktivačné práce pre dlhodobo nezamestnaných občanov. 
     Na obecnom úrade pracuje 20 osôb, z toho starosta, 
zástupca starostu na polovičný úväzok, 10 robotníkov 
(vrátane upratovačiek, kuriča a koordinátora verejno-
prospešných prác, hlavná kontrolórka na čiastočný úväzok 

a 7 technicko-hospodárskych pracovníkov (z toho 1 na po-
lovičný úväzok) 
     Opatrovateľskú službu zabezpečuje 10 osôb. 
V materskej škole pracuje 8 osôb včítane pomocného 
personálu, školská jedáleň má 6 pracovníkov (z toho 1 
pracovník na 6-hodinový úväzok). Uvedené pracovníčky 
pripravujú stravu pre deti v materskej škole, Základnej 
škole a Základnej škole Ž. Bosniakovej včítane výdaja 
stravy a od 01. 08. 2007 zabezpečujú aj výdaj stravy 
v Obecnom dome pre pracovníkov obecného úradu 
a dôchodcov. Na aktivačných prácach dlhodobo 
nezamestnaných občanov pracuje na rôznych obecných 
aktivitách 15-20 pracovníkov. Pracujú striedavo 2x                 
po osem hodín týždenne. 

Pripravil: Ing. Albert Magera

  Príjmy celkom 35 601 tis. 

  Výdavky celkom 38 347 tis. 

  Hospodárenia obce – schodok - 2 746 tis. 

 z toho: 

  Bežné príjmy  33 533 tis. 

  Bežné výdavky  18 001 tis. 

  Prebytok bežného rozpočtu 15 532 tis. 

  Kapitálové príjmy  2 068 tis. 

  Kapitálové výdavky  19 558 tis. 

  Schodok kapitálového rozpočtu -17 490 tis. 

  Príjmové finančné operácie  0 

  Výdavkové finančné operácie  788 tis. 

  Hospodárenie z finanč. operácií -788 tis. 
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     Obecné zastupiteľstvo v decembri 2007 schválilo na svojom zasadnutí rozpočet na tento rok. V skrátenej forme                            
ho uvádzame aj v tomto spravodaji.  

 
Bežné príjmy  (v tisíc Sk) 

  
- daňové príjmy (výnos dane z daňového úradu a miestna daň)    23.000 
- miestne poplatky a dane          1.860 
- nedaňové príjmy          2.330 
- tuzemské bežné granty a transféry vrátane 7.255 na ZŠ      7.470 
Spolu         34.660 
- kapitálové príjmy (granty z EÚ)       90.000 
- príjmové finančné informácie        1.885 
Rozpočtové príjmy spolu                    126.545 
 
 
Bežné príjmy spolu        34.660 
Základná škola              mínus 7.255 
Bežné príjmy bez ZŠ        27.405 
 

Bežné výdavky (v tisíc Sk) 
 
- výdavky verejnej správy  
(v tom služby, dopravné, materiál, mzdy, odvody, poistné, atď.)   10.725 
- finančná a rozpočtová oblasť            292 
- ochrana pred požiarmi               70 
- cestná doprava          4.861 
- nakladanie s odpadmi         1.700 
- nakladanie s odpadovými vodami           100 
- aktivačná činnosť (verejnoprospešné práce)          212 
- verejné osvetlenie             714 
- občianska vybavenosť (energie v obecných objektoch)         528 
- rekreačná a športová činnosť        1.230 
- knižnica                22 
- kultúrne služby             120 
- vysielacie a vydavateľské služby             50 
- náboženské a iné spoločenské služby           820 
- predškolská výchova (MŠ)         3.045 
- školenia                40 
- školská jedáleň          1.495 
- opatrovateľská služba         1.281 
- pomoc v hmotnej núdzi            100 
Bežné výdavky spolu       27.405 
 
- kapitálové výdavky: Regulácia potoka     30.000 
   Rekonštrukcia ZŠ     60.000 
- ihrisko – umelý trávnik            900 
- transakcie verejného dlhu (úver na 21 b. j., leasing)         985 
Spolu                      119.290 
 
Sumarizácia 
Bežné výdavky spolu       27.405 
Kapitálové výdavky spolu       90.900 
Finančné operácie             985 
Rozpočtové výdavky spolu                    119.290 
 
Bežné príjmy        34.660 
Kapitálové príjmy        90.000 
Príjmové finančné operácie         1.885 
Rozpočtové príjmy spolu                    126.545 
Základná škola                          mínus    7.255 
 
     Hospodárenie celkom 7.255.000 Sk bude predmetom hospodárenia základnej školy. 
Bežné výdavky ZŠ budú hradené z dotácie zo Štátneho rozpočtu SR vo výške 7.255.000 Sk. 
 

              Pripravil: Ing. Albert Magera 
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     Financovanie Základnej školy je v zmysle zákona 
597/2003 Z. z., ktorým je stanovená výška rozpočtov            
pre štátne školy v zriaďovateľskej pôsobnosti miest a obcí. 
Výška rozpočtu vychádza z normatívnych rozpisov, ktoré 
určuje nariadenie vlády: 
Normatívny príspevok zodpovedajúci osobným a mzdovým 
nákladom na výchovno-vzdelávací proces a normatívny 
príspevok na prevádzku spolu. 
 
     Pre stanovenie normatívov sú potrebné údaje, ktoré 
ministerstvo  čerpá zo štvrťročných a ročných štatistických 
prehľadov, ktoré ZŠ  spracováva. Len na priblíženie 
uvádzame jednotlivé vstupy pre stanovenie normatívov (je 
ich približne 30): počty žiakov v predchádzajúcom 
školskom roku, v aktuálnom školskom roku, očakávaný 
počet žiakov v budúcom školskom roku, počty žiakov 
s jednotlivými rozšírenými predmetmi vyučovania, počty 
integrovaných a ostatných žiakov v predchádzajúcom, 
súčasnom a budúcom školskom roku, prepočítaný počet 
pedagógov podľa platových tried, podľa koeficientu 
kvalifikačnej štruktúry, počet žiakov v kalendárnych rokoch 
podľa vyučovacieho jazyka, teplotné pásmo, prepočítaný 
počet žiakov zodpovedajúci nákladom na teplo, na ostatnú 
prevádzku, normatív na ďalšie vzdelávanie učiteľov, 
normatív na zariadenia. 
 
     Ministerstvo určí výšku rozpočtu na celý kalendárny rok 
a cez účet štátnej pokladne poukazuje vo výške 1/12 
ročného rozpočtu finančné prostriedky na osobné náklady 
(mzdy a poistné fondy) a prevádzkové náklady mesačne 
na zvláštny účet obce dotácie na zabezpečenie 
financovania zákl. školy v kalendárnom roku. 
 

V roku 2007 obec obdržala: 
 
na zabezpečenie financovania zákl. školy:            6 493 tis. 
za odovzdané VKM od firmy Kuruc Company              4 tis.  
na hmot. núdze žiakov ZŠ z ÚPSVaR                      22 tis.  
na zabezpečnie krúžok, činnosti:       135 tis.  
za zber TETRApackov z Rec. fondu:                            3 tis. 
Obec na ŠKD z podielových daní    263 tis. 
od rodičov na ŠKD           23 tis. 
spolu:                        6 943 tis. 
obec zo svojho rozpočtu       37 tis. 
obec spolu poslala ZŠ:                 6 980 tis.  
 
     Tieto finančné prostriedky obec preposlala Základnej 
škole a ZŠ ich použila v nasledovnom členení: 
Mzdy a poistné odvody:                 5 229 tis. 
Prevádzková réžia: energie:                       291 tis. 
  vodné, stočné                              25 tis.  
  poštovné                                      26 tis.  
  opravy                                     84 tis.  
  materiál                                   417 tis. 
  služby                    405 tis. 
  PN                      12 tis. 

cestovné                         4 tis. 
hmot. núdze žiakov ZŠ:     22 tis.  

na zabezpečnie krúžk. činnosti:                   135 tis.  
na zber TETRApackov -pomôcky:                                7 tis. 
na ŠKD       286 tis. 
na výlety žiakov              37 tis. 
spolu:                                                 6 980 tis.  
 

Pripravila: Ing. Zuzana Kovačiková 

 
 

 
 
     
    15. február bol pre pracovníkov obecného úradu dňom 
s veľkým „D“. Do tohto dňa bolo možné podať žiadosti 
o poskytnutie dotácie a úveru zo Štátneho fondu rozvoja 
bývania (ďalej len ŠF RB) na výstavbu plánovaných dvoch 
bytoviek po dvanásť bytov. Pôjde o nájomné byty                  
pre sociálne slabšie skupiny obyvateľov. Tieto dve bytovky 
plánujeme začať v tomto roku na parc. č. KN 2869/8 
o výmere cca 1,4 ha vo vlastníctve Lesného pozemkového 
spoločenstva Urbár oproti zastávke Donátok. Obci v tomto 
prípade vyšlo v ústrety vedenie Urbáru, kde nám túto 
parcelu dlhodobo prenajalo. Podľa návrhu zastavovacieho 
plánu je možné na tejto parcele postaviť 80 bytov. Všetko, 
i výstavba tohtoročných dvoch bytoviek bude však závislá 
od dostatku finančných prostriedkov ŠF RB a od toho,              
či bude úver a dotácia obci poskytnutá.  
 
     Obecný úrad, tak ako som už v úvode uviedol stihol 
žiadosť vrátane viac ako 30-tich príloh podať v termíne. 
V priebehu januára bola vypracovaná projektová 
dokumentácia na bytovky, na rozšírenie vodovodnej, 
kanalizačnej siete a prístupovej cesty, boli vydané 
stavebné povolenia s vyjadrením štátnych orgánov, 
uskutočnilo sa výberové konanie na dodávateľa stavby, 
uzavrela zmluva s dodávateľom stavby, zabezpečili sa 
rôzne potvrdenia od daňového úradu a poisťovní o splnení 
daňových a odvodových poistení, prísľub banky 
o poskytnutí bankovej záruky, atď.  
 
 

Teraz niečo bližšie ku bytovkám: 
Objekt je navrhnutý ako štvorpodlažný. Na prvom 
nadzemnom podlaží (ďalej len NP) sa nachádza jeden 
trojizbový a dva jednoizbové byty, spoločná chodba, 
kočikáreň a schodisko.  
Na druhom NP, treťom aj štvrtom NP sú dva dvojizbové 
byty a jeden trojizbový byt. Úžitková plocha jednoizbového 
bytu na prvom NP je 30,85 m² a trojizbového 58,86 m². 
Úžitkové plochy bytov na druhom, treťom a štvrtom NP sú 
takéto: jeden typ dvojizbového bytu 50,38 m² a druhý typ 
dvojizbového bytu 39,49 m² a trojizbový byt má plochu 
62,98 m². Všetky byty majú vstupnú predsieň, sociálne 
zariadenie, kuchyňu, obývaciu miestnosť a jednu až dve 
spálne. Obývacia izba je cez jedálenský kút prepojená 
s kuchyňou, ktorá má aj samostatný vstup. Sociálne 
príslušenstvo v bytoch poskytuje primeraný štandard, 
s umiestnením práčky je uvažované v kúpeľni. Bytovky sú 
murované s tepelnoizolačných tvárnic Ytong hrúbky 37,5 
cm, zastrešenie je sedlovou strechou, výška hrebeňa 
strechy je 13,65 m od podlahy prvého NP. Stropné nosné 
konštrukcie sú zhotovené z predpätých panelov filigram 
o hrúbke 180 mm, okná plastové biele s tepelnoizolačným 
dvojsklom, fasáda silikátová Baumit, odtieň svetlo-
marhuľový kombinovaný s bielou a azúrovou. Podlahy sú 
zhotovené z keramickej dlažby v kuchyni, kúpeľni a vstupy 
do bytov. V izbách je plávajúca podlaha. Každý byt má 
vlastný zdroj tepla, plynový kotol bude umiestnený 
v sociálnom zariadení. Objekt bude založený na pilotách 
nakoľko podľa geologického prieskumu je únosná vrstva – 
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štrkopiesky až v hĺbke 3,5 až 3,8 m. Plánovaná doba 
výstavby je 14 mesiacov, začiatok výstavby – koniec leta 
až začiatok jesene tohto roka. Ukončenie a odovzdanie 
v decembri 2009.  
 
Podmienky na poskytnutie nájomných sociálnych 
bytov 
     Poskytnutie podpory je viazané na splnenie viacerých 
podmienok žiadateľom – nájomcom. Splnenie týchto 
podmienok preukáže pri podaní žiadosti na obecný úrad 
a k ich splneniu sa zaviaže pri uzatváraní zmluvy. O týchto 
podmienkach pojednáva výnos Ministerstva výstavby 
a regionálneho rozvoja SR č. V-1/2007 z 28. novembra 
2007. Program poskytovania podpory na obstarávanie 
nájomných bytov je určený na riešenie bývania občanom, 
ktorí vzhľadom na svoje príjmy nie sú schopní obstarať si 
vlastné bývanie. Žiadateľ (nájomca) v zmluve preukáže 
prenajímateľovi (obci), ktorá byt prenajíma, že: 
- mesačný príjem osôb s ňou bývajúcich, ktorých príjmy sa 
posudzujú spoločne podľa §2 a §4 zákona č. 125/1998              
Z. z. o životnom minime v znení neskorších predpisov, 
neprevyšuje trojnásobok životného minima platného           
ku 31. 12. predošlého roka a to vypočítaného pre nájomcu 
a osoby, ktorých príjmy sa posudzujú spoločne. Zloženie 
budúcich nájomníkov je rôzne. Pre lepšiu orientáciu 
uvádzame najčastejšie sa vyskytujúce zloženie 
domácnosti spolu s určením výšky životného minima 
a maximálnej výšky príjmu, podľa ktorého je ešte možné 
prideliť nájomný byt vo výstavbe, na ktorý bola poskytnutá 
dotácia.  
 
Domácnosť Životné 

minimum 
domácnosti 
v Sk 

3-násobok 
život.minima 
domácnosti  
v Sk 

Jednočlenná  
(plnoletá fyzická osoba - 
FO) 

5 130  15 390 

Dvojčlenná  
(plnoletá FO + dieťa) 

7 470 22 410 

Dvojčlenná  
(plnoletá FO + ďalšia 
plnoletá FO) 

8 710 26 130 

Trojčlenná  
(plnoletá FO + 2 deti) 

9 810 29 430 

Trojčlenná  
(plnoletá FO+ďalšia 
plnoletá FO +1 dieťa) 

11 050 33 150 

Štvorčlenná  
(plnoletá FO + 3 deti) 

12 150 36 450 

Štvorčlenná (plnoletá 
FO + ďalšia plnoletá FO 
+ dve deti) 

13 390 40 170 

 
 
 
 

Podľa uvedeného vzoru je ľahko možné vypočítať výšku 
sumy životného minima pre akékoľvek zloženie 
domácnosti. 
 
-  počas trvania nájomného pomeru umožní vstup do bytu 
zamestnancom Ministerstva výstavby a regionálneho 
rozvoja SR, Krajského stavebného úradu a iných 
kontrolných orgánov, s cieľom výkonu kontroly 
technického stavu bytu.  
 
- poskytne obci finančnú zábezpeku za užívanie bytu, 
ktorá nepresiahne ročné nájomné. Lehota na zloženie 
finančnej zábezpeky nájomcom bude do 30 kalendárnych 
dní pred podpísaním nájomnej zmluvy.  
Obec s nájomcom: 
- uzatvorí nájomnú zmluvu na dobu najviac na tri roky 
(doba nájmu môže byť aj kratšia) a ak ide o nájomcu               
so zdravotným postihnutím na desať rokov.  
- v nájomnej zmluve upraví právo nájomcu na opakované 
uzatvorenie zmluvy o nájme bytu pri dodržaní podmienok 
uvedených v nájomnej zmluve t. j. včasné úhrady 
nájomného a úhrad za služby spojené s nájmom.  
- zachová nájomný pomer na dobu najmenej 30 rokov.  
Povinnosti nájomcu: 
- nájomca sa zaviaže vykonávať drobné opravy bytu 
súvisiace s jeho užívaním na vlastné náklady (maľovanie, 
oprava omietok, odhmyzovanie, oprava a údržba 
spoločných priestorov vrátane výmeny osvetľovacích 
zariadení a pod.)  
- nájomca zoberie na vedomie, že nesmie vykonávať 
akékoľvek stavebné úpravy a podstatné zmeny v byte, 
a hlavne zásahov do elektroinštalácie a vodoinštalácie  
bez predchádzajúceho písomného súhlasu prenajímateľa 
(obce).  
- nájomca môže byt používať výlučne na bývanie 
a nemôže ponechať priestory, ktoré sú predmetom nájmu 
do užívania iným osobám z titulu podnájmu.  
     Toto je len časť vzájomných práv a povinností.  
 
     Na prideľovaní nájomných bytov v súvislosti 
s výstavbou 21 bytových jednotiek na Močiari schválilo 
v roku 2006 obecné zastupiteľstvo všeobecne záväzné 
nariadenie. V prípade zmien a pokynov zo ŠF RB a MVRR 
SR a iných aktuálnych potrieb obce sa toto nariadenie 
pravdepodobne upraví a bude sa postupovať podľa neho.  
 
     Obecný úrad vzhľadom na to, že tohto času nie je 
rozhodnuté o pridelení dotácie a úveru na stavbu bytoviek, 
stavba nie je zahájená, neberie žiadosti o pridelenie 
nájomného bytu . Verejnosť o termíne prijímania žiadosti 
a spôsobe prideľovania bytov bude včas informovaná 
v priebehu roku 2009.  
 

                 
 
 

     
 
Vizualizácia pripravovaných bytových domov. 
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                                                                                                 Vizualizácia pripravovaných bytových domov /hore/ 
                                                                                                 Situácia osadenia bytových domov /v ľavo/ 
 
          Pripravil: Ing. Albert Magera 

 

     
 

     Opravu, výmenu PVC vo veľkej zasadačke Športklubu 
sme si nechali na zimné mesiace, keď práce stavebného 
charakteru sú vonku obmedzené. Preto po poslednej akcii 
– príchode sv. Mikuláša a rozdávaní sladkostí, sme sa 
v pondelok 10. 12. 2007 pustili do výmeny PVC.  
 
     Po začiatočných prácach sme však zistili, že nepôjde 
len o jednoduchú prácu, čiastočnú výmenu podlahy, ktorá 
vzhľadom na intenzívne používanie Športklubu počas 15 
rokov prevádzky, bola zošľapaná, roztrhaná a hrozilo aj 
reálne nebezpečenstvo úrazu. Preto po zistení, že                  
na viacerých miestach je polámaný aj podkladný 
cementový poter sme sa rozhodli aj vzhľadom na to,               
že pod cementovým poterom bola sklená vata ako 
zvuková, tepelná izolácia, vybúrať podlahu až po stropnú 
konštrukciu. 
 
     Novú podlahu sme sa po porade s odborníkmi rozhodli 
urobiť odolnejšiu a trvácnejšiu, voľba padla jednoznačne 
na keramickú dlažbu. Preto po odvezení poslednej 
traktorovej vlečky rumoviska sme pokryli celú takmer 245 
m² plochu tvrdeným polysterénom hrúbky 2 cm                   
a  zvarovanou sieťovinou, tesne pred Vianocami 19. 12. 

sme urobili nový cementový poter s tým, že cez Vianoce 
dostatočne vytvrdne a budeme môcť začať s pokládkou 
dlažby.  
 
     Po novom roku, v priebehu januára do polovice 
februára bolo mimo položenia novej dlažby, vymaľované 
schodište, WC, malá a veľká zasadačka, predsieň, luxolom 
natreté okná a drevený obklad, vymenili záclony, opravili 
a umyli svietidlá a okná, opravili WC, stoly a stoličky, atď. 
Tohto času pripravujeme ešte opravu kuchynského 
nábytku, drezu a elektrického šporáku.  
 
     Či odviedli dobrú prácu naši zamestnanci a pracovníci 
na aktivačných prácach, budete môcť posúdiť sami                 
pri prvej návšteve týchto priestorov. Za odvedenú prácu 
obecný úrad ďakuje všetkým zúčastneným pracovníkom.  
 
     Je teraz na nás všetkých, či takto vynovený Športklub  
si budeme dostatočne vážiť a či vydrží aspoň ďalších 15 
rokov užívania. 
   

Pripravil: Ing. Albert Magera 
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     V roku 2003 Severoslovenská vodárenská 
spoločnosť, a. s. začala s prácami na projektovej 
dokumentácii na rozšírenie stokovej siete prímestských 
častí Žiliny, kde bola zahrnutá aj naša obec s cieľom 
dokončiť odkanalizovanie našej obce. Túto sme 
z vlastných prostriedkov budovať v decembri 1992 a to 
stavbou prečerpávacej stanice splaškov                            
č. 1 v priestoroch bývalého Záresu pri kanáli.  
 
     Cieľom projektu bolo rozšírenie stokovej siete 
v meste Žilina, výstavba kanalizácie v prímestských 
Žilina, v Terchovskej doline, Rajeckej doline, v obciach 
Rosina a Višňové ako aj intenzifikácia niektorých 
objektov ČOV Žilina za účelom zabezpečenia súladu 
s požiadavkami platnej európskej a slovenskej 
legislatívy v oblasti odvádzania a čistenia odpadových 
vôd. Ciele boli dosiahnuté vybudovaním 145 km stôk,  
6 čerpacích staníc a vybudovaním 6 590 kanalizačných 
prípojok. 
 
     Prínosy projektu: 
- Pripojenie ďalších cca 28 000 obyvateľov na verejnú 
kanalizáciu Dosiahnutie súladu so Smernicou EK              
č. 91/271/EHK v oblasti odvádzania a čistenia 
komunálnych odpadových vôd,  
- Zvýšenie úrovne napojenosti obyvateľov z doterajších 
55 % až na 76% v regióne, 
- Výrazná redukcia znečisťovania podzemných 
a povrchových vôd fekáliami vypúšťanými zo žúmp 
a septikov, 
- Zníženie znečistenia horného toku rieky Váh, 
- Zníženie infiltrácia do existujúcich častí kanalizácie 
v meste Žilina. 
- Zníženie nákladov na prevádzku a údržbu 
kanalizačného systému, 
- Zlepšenie kvality služieb poskytovaných Severo-
slovenskými vodárňami a kanalizáciami, a. s.,  
- Vytvorenie výhodných podmienok pre ďalší rozvoj 
ekonomiky a turizmu v projektovej oblasti. 
 
Náklady projektu:  19 608 000 EUR 
Zdroje financovania: grant EÚ 50% 
   Štátny rozpočet 25% 
   SEVAK, a. s. 25% 
Aj ostatné naviacpráce, ktoré sa vyskytli počas 
výstavby kanalizácie hradil SEVAK, a. s.  
 
 
 
 

Obec Teplička nad Váhom: 
1. Stoková sie ť 
Celková dĺžka stokovej siete podľa projektovej 
dokumentácie: 4 100 m 
Skutočná dĺžka stokovej siete (k 31. 12. 2007): 3 800 m 
Náklady na stokovú sieť podľa ZoD:    330 664,00 EUR 
Skutočné náklady na stokovú sieť (k 31.12.07): 318 918,63 
EUR 
 
2. Kanalizačné odbo čky 
Skutočný počet kanalizačných odbočiek: 210 ks, dĺžka 
1 350,70m 
Skutočné náklady na kanal. odbočky (k 31. 12. 2007): 
90 561,54 EUR 
 
     Touto akciou boli kanalizačné stoky zabudované 
v uliciach: Na Skotňu, Poľnohospodárska, Turáková,               
Za Kaštieľom, Na Rybník, Na Papánke, Južná ulica               
a Sklárska ulica, stavba bola skolaudovaná v decembri 
2007. 
 
     Z nám neznámych dôvodov neboli odkanalizované 
ulice: časť Pod horou, časť Na Skotňu (rodinné domy                   
„za hrobľou“) a Do ulice. 
 
Členenie projektu:     
       
Stavba Ukazovatele/ 

dĺžka stôk 
(km) 

Počet 
kanaliza čných 
prípojok (ks) 

Počet 
čerpacích 
staníc (ks) 

Intenzifikácia ČOV Žilina 
Rekonštrukcia prívodnej stoky, intenzifikácia linky 
mechanického predčistenia, dúcharne, kogeneračnej 
jednotky a linky odvodnenia kalu 
 
Terchovská dolina (Teplička nad Váhom, Gbeľany, Varín, 
Mojš, Strečno, Krasňany, Stráža, Dolná Tižina, Lysica, 
Belá, Terchová) 
 70,4 3 044 3 
Rajecká dolina (Rajecké Teplice, Poluvsie, Kamenná 
Poruba, Konská, Kunerad, Stránske, Turie, Porúbka, 
Lietavská Lúčka) 
 41,3 1 754 0 
Rosina, Višňové 
 19,3 1 143 0 
Mesto a prímestské časti Žiliny (Brodno, Zádubnie, 
Bytčica) 
 14,0 649 3 
Spolu 145 6 590 6 
 

Pripravil: Ing. Albert Magera 

 
     
     Obecné zastupiteľstvo schválilo 25. 10. 2007 
prevádzkový poriadok pohrebiska. Poriadok bol 
spracovaný v súlade so zákonom Národnej rady 
Slovenskej republiky č. 470/2005 Z. z. o pohrebníctve 
a schválený Regionálnym úradom verejného zdravotníctva 
v Žiline. Pôvodný prevádzkový poriadok zo dňa 13. 02. 
1992 bol nahradený už spomínaným poriadkom.               

Pre verejnosť je vystavený na tabuli pri Dome smútku 
a trvale prístupný na požiadanie na obecnom úrade. 
Napriek tejto skutočnosti považujeme za potrebné 
informovať občanov o najdôležitejších statiach 
schváleného prevádzkového poriadku aj v tomto 
spravodaji.  
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Čl. 7 
Výpoveď nájomnej zmluvy 

    Prevádzkovateľ pohrebiska nájomnú zmluvu vypovie ak: 
závažné okolnosti na pohrebisku znemožňujú trvanie 
nájmu hrobového miesta na ďalšiu dobu, sa pohrebisko 
zruší, nájomca ani po upozornení nezaplatil nájomné za 
užívanie hrobového miesta. 
 
     Ak prevádzkovateľ pohrebiska vypovie nájomnú zmluvu 
z dôvodov uvedených v odseku 1 písm. a/  a b/ musí 
zabezpečiť so súhlasom nájomcu iné hrobové miesto            
a na vlastné náklady preloženie ľudských ostatkov vrátane 
príslušenstva hrobu  na nové hrobové miesto. 
Prevádzkovateľ pohrebiska je povinný písomne upozorniť 
na vypovedanie nájomnej zmluvy a výpoveď doručiť 
najmenej tri mesiace predo dňom - keď sa má hrobové 
miesto zrušiť, keď uplynie lehota, na ktorú je nájomné 
zaplatené. Ak mu nie je známa adresa alebo sídlo 
nájomcu, uverejní túto informáciu na mieste obvyklom na 
pohrebisku. 
 
     Ak prevádzkovateľ pohrebiska vypovedal nájomnú 
zmluvu z dôvodu uvedeného v ods. 1 písm. c a nájomca je 
známy, výpovedná lehota uplynie jeden rok odo dňa 
odkedy nebolo zaplatené nájomné. Prevádzkovateľ 
pohrebiska vyzve nájomcu, aby najneskôr do jedného roka 
odstránil príslušenstvo hrobu ak ho v tejto lehote 
neodstráni po uplynutí výpovednej lehoty ho 
prevádzkovateľ pohrebiska predá na dražbe.  
 
     Ak prevádzkovateľ vypovie nájomnú zmluvu z dôvodu 
uvedeného v ods. 1 písm. c a nájomca nie je známy, 
uverejní výpoveď nájomnej zmluvy na mieste obvyklom na 
pohrebisku. Výpovedná lehota uplynie 5 rokov odo dňa 
odkedy nebolo zaplatené nájomné. Prevádzkovateľ 
ponechá po túto dobu príslušenstvo hrobu na mieste 
s označením, že ide o 5 ročné uloženie, počas ktorého sa 
môže nájomca prihlásiť, po uplynutí výpovednej lehoty ho 
prevádzkovateľ pohrebiska predá na dražbe.  
 
     Ak prevádzkovateľ pohrebiska postupuje podľa ods. 4 
musí zabezpečiť obrazovú dokumentáciu hrobového 
miesta so stručným opisom stavu príslušenstva hrobu.  
 

 
Čl. 8 

Stavby na cintoríne 
     Na vybudovanie akejkoľvek stavby (hrobu, náhrobku, 
rámu) je potrebný súhlas prevádzkovateľa pohrebiska. 
Týmto je nahradený súhlas stavebného úradu, pokiaľ nie 
je podľa osobitných predpisov potrebný.  
Pri vyhotovení stavby musí sa stavebník riadiť úpravami 
prevádzkovateľa pohrebiska najmä pokiaľ ide o tvar 
a rozmery. 
 
Zásady pri budovaní  rámov hrobov: 
výška obruby hrobov môže byť max. 50 cm v závislosti           
od terénu. vonkajšia dĺžka obruby 250 cm, vonkajšia šírka 
obruby pre jednohroby 120 cm, pre dvojhroby 240 cm. 
výnimku môže udeliť správca pohrebiska. 
 
     Pri ukončení stavebných prác je stavebník povinný na 
svoj náklad očistiť okolie a odstrániť zbytky materiálu 
a zeminy. Nie je prípustné bez súhlasu prevádzkovateľa 
pohrebiska odpredávať alebo odstraňovať vybudované 
stavby. 

Čl. 9 
Správanie sa na cintoríne 

  
     Návštevníci pohrebiska a Domu smútku sú povinní sa 
primerane správať k tomuto pietnemu miestu. Zakazuje sa 
na cintoríne fajčiť, odhadzovať odpadky, vodiť psov, robiť 
hluk, odsudzovať kvety, vázy, vence a pod.  Zakazuje sa 
prístup na pohrebisko motorovými vozidlami a inými 
dopravnými prostriedkami okrem vozidiel zabezpečujúcich 
obrad pohrebu, údržbu a čistotu cintorína. 
 
     Obecný úrad začal v novembri, po výzve v miestnom 
rozhlase, uzatvárať nájomné zmluvy s jednotlivými 
občanmi – nájomcami. Do dnešného dňa sú nájomné 
zmluvy uzatvorené zhruba na 50%. Preto vyzývame 
občanov, aby vo vlastnom záujme prišli najneskôr do 30. 
06. 2008 uzavrieť zmluvy. Po tomto termíne hoci neradi 
budeme postupovať podľa článku 8 prevádzkového 
poriadku pohrebiska. 
 

Pripravila: Elena Poljaková 

 
      

 
 
      
     Dovoľte, aby sme Vás na začiatku roka informovali 
o stave obyvateľstva v našej obci. Naša obec patrí                
čo do počtu obyvateľov medzi najväčšie v okrese Žilina.  
 
     Tak ako po minulé roky aj v tomto roku sme 
zaznamenali prírastok obyvateľstva o 17 občanov.   
 
     Podiel na tom majú prisťahovaní občania. Prírastok bol 
nižší ako v roku 2006, kedy sa do obce prisťahoval 
rekordný počet  – 127 občanov.  
 
     Trend sťahovania do obce naďalej pretrváva, hlavne 
výstavbou nových rodinných domov na uliciach Pod Vršky, 
Železničná, Jozefa Kostelného, Jána Stražana, Jána 
Kalinku, kolaudáciou obytného súboru v lokalite Bielisko 
a v neposlednom rade aj renováciou starých rodinných 
domov, do ktorých sa sťahujú noví majitelia. 
 
 
 
 

     V roku 2007 sme zaznamenali nasledovný pohyb 
občanov: 
- prisťahovaní  56 
- narodení  39 
- zomrelí   42 
- odsťahovaní  36 
     Počet obyvateľov k 31. 12. 2007 v našej obci bol  
3 582,  ku dňu 18.3.2008 je stav 3.603 občanov. 
 
       Obecný úrad víta  prírastok občanov,  od r. 2007 
každému novonarodenému dieťaťu v obci  prispel sumou 
3.000.- Sk., príspevok schválilo Obecné zastupiteľstvo dňa 
22. 02. 2007 uznesením č. 8 B 19/2007 . 
 
    Taktiež Obec prispela v r. 2007  sumou 200.-Sk                
na dieťa v materskej škole a oboch základných školách. 
O použití  pridelených  prostriedkov  rozhodla  rodičovská 
rada príslušnej školy. 
 

     Pripravila: Eva Hudecová 
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     Obecné zastupiteľstvo 14. 12. 2007 schválilo 
všeobecné záväzné nariadenie obce (ďalej len VZN) 
o miestnych daniach. Väčšiny občanov  sa týka miestna 
daň kedysi nazývaná domová daň a potom daň 
z nehnuteľností. Nariadenie bolo schválené podľa zákona 
NR SR č. 582/2004 Z. z. o miestnych daniach a miestnom 
poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady 
v znení neskorších predpisov. Návrh VZN bol vystavený 
počas 15-dňovej lehoty na úradnej tabuli obce                     
a na internete a taktiež po schválení bol vystavený          
na úradnej tabuli obce počas zákonnej lehoty. 
 
     Považujem za potrebné informovať širokú verejnosť 
o sadzbách dane z pozemkov, stavieb a bytov, nakoľko 
práce v tomto čase sa doručujú daňovníkom platobné 
výmery na spomínanú daň. V prípade záujmu je VZN 
o miestnych daniach k dispozícii na obecnom úrade             
na sekretariáte alebo na referáte miestnych daní.  
     Z prijatého nariadenia uvádzam podstatné state:  
 

Daň z pozemkov 
     Základom dane z pozemkov pre pozemky – záhrada, 
zastavané plochy a nádvoria, stavebné pozemky a ostatné 
plochy je hodnota pozemku určená vynásobením výmery 
pozemkov za 1 m² určený pre obec podľa prílohy č. 2 
zákona č. 582/2004 Z. z.  
Pre katastrálne územie obce je hodnota pozemkov 
v SK/m² 
Orná pôda    10,13 
Trvalé trávnaté porasty (TTP)       1,31 
Záhrady     56,00 
Zastavané plochy a nádvoria   56,00 
Stavebné pozemky                 560,00 
Ostatné plochy     56,00 
 
Správca dane (obec) určil sadzbu dane z pozemkov               
vo výške: 
a) orná pôda, chmeľnice, vinice, ovocné sady   0,5 % 
b) trvalé trávnaté porasty     0,5 % 
c) záhrady      0,5 % 
d) lesné pozemky, na ktorých sú hospodárske lesy 0,5 % 
e) rybníky           0,5 % 
f) zastavané plochy a nádvoria    0,5 % 
g) stavebné pozemky     1,0 % 
i) ostatné plochy      0,5 % 

Daň zo stavieb 
Sadza dane 

1.Správca dane  na území obce Teplička nad Váhom 
určuje ročnú sadzbu dane zo stavieb za každý  aj začatý 
m2 zastavanej plochy stavby vo výške :              
a)  3,- Sk za stavby na bývanie a drobné stavby, ktoré 
majú doplnkovú funkciu pre hlavnú stavbu, 
b) 3- Sk za stavby na pôdohospodársku produkciu, 
skleníky, stavby pre vodné hospodárstvo, stavby                     

na skladovanie vlastnej pôdohospodárskej produkcie  
vrátane stavieb na vlastnú administratívu, 
c) 10.- Sk za stavby rekreačných a záhradkárskych chát 
a domčekov na individuálnu rekreáciu, 
d) 10,- Sk samostatne stojace garáže a samostatné stavby 
hromadných garáží  a stavby určené alebo používané               
na tieto účely postavené mimo bytových domov, 
e) 70,- Sk priemyselné stavby,  stavby slúžiace  
energetike, stavby  slúžiace stavebníctvu  stavby 
využívané  na skladovanie vlastnej produkcie vrátane 
stavieb  na vlastnú  administratívu, 
f) 70,- Sk  stavby na ostatné podnikanie a na zárobkovú 
činnosť, skladovanie a administratívu súvisiacu s ostatným 
podnikaním  a zárobkovou činnosťou , 
g) 10,- Sk  ostatné stavby . 
 
2. Pri viacpodlažných stavbách správca dane určuje 
príplatok za podlažie  za každé ďalšie podlažie okrem 
prvého nadzemného podlažia takto : 
-  1,- Sk za stavby na bývanie a drobné stavby, ktoré majú 
doplnkovú funkciu pre hlavnú stavbu,                 
- 1,- Sk za stavby na pôdohospodársku produkciu, 
skleníky, stavby pre vodné hospodárstvo, stavby na 
skladovanie vlastnej pôdohospodárskej produkcie  vrátane 
stavieb            na vlastnú administratívu, 
-  5,- Sk za stavby rekreačných a záhradkárskych chát 
a domčekov na individuálnu rekreáciu, 
- 5,- Sk samostatne stojace garáže a samostatné stavby 
hromadných garáží  a stavby určené alebo používané           
na tieto účely postavené mimo bytových domov, 
- 10,- Sk priemyselné stavby,  stavby slúžiace  energetike, 
stavby  slúžiace stavebníctvu  stavby využívané              
na skladovanie vlastnej produkcie vrátane stavieb           
na vlastnú  administratívu, 
- 10,- Sk  stavby na ostatné podnikanie a na zárobkovú 
činnosť, skladovanie a administratívu súvisiacu s ostatným 
podnikaním  a zárobkovou činnosťou,  
-  5,- Sk  ostatné stavby 
 

Sadzba dane 
1. Správca dane na území  Obce Teplička nad Váhom 
určuje ročnú sadzbu  dane z bytov za každý aj začatý m2 
podlahovej plochy bytu a nebytového priestoru vo výške : 
a./ 3.- Sk za byty 
b./ 3 .- Sk za nebytové priestory. 
 

Platenie dane 
Obec vyrubí daň platobným výmerom. Správca dane 
určuje, že  vyrubená daň je splatná naraz do 15 dní odo 
dňa nadobudnutia právoplatnosti platobného výmeru 
 

Pripravil: Ing. Albert Magera 

 

 

 
   
     
    Dňa 01. augusta minulého roka sa začalo s výdajom 
stravy pre pracovníkov obecného úradu, pracovníkom      
na aktivačných prácach a dôchodcov. Strava sa vydáva 
v jedálni Obecného domu. Tomuto predchádzalo 
uvoľnenie priestorov, kde dovtedy mali pracovisko 
pracovníci obecného úradu – pani Eva Hudecová, 
referentka pre miestne dane, overovanie podpisov a listín, 
Ing. Pavol Grebáč, hlavný kontrolór a pracovníci 
stavebného úradu p. Viliam Smolka a pani Katarína 

Ďugelová. Aby sa tieto priestory uvoľnili, musel sa ukončiť 
nájomný pomer s nájomcami v Dome služieb, uvoľnili sa 
priestory „Večierky“ a opravovňa obuvi. Tieto uvoľnené 
priestory sa stavebnými úpravami a vybavením prispôsobili                      
pre potreby stavebného úradu a referátu miestnych daní.  
 
    Takto sa priestory Obecného domu začali využívať              
na účely, na ktoré sme ich v roku 2002 pripravovali               
– na stravovanie. 
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     Strava sa dováža od súkromného prevádzkovateľa 
kuchyne v Žiline, doteraz bolo v jednom dni vydaných 
najviac 67 obedov. Stravu vydávajú vždy s úsmevom 
pracovníčky školskej jedálne pani Anna Majerčíková  
a pani Oľga Majerčíková. Strava sa vydáva v čase               
od 11,00 do 12,00 hod. a cena stravného je 70,-Sk              
za obed. Obecný úrad svojim zamestnancom v súlade                   
so Zákonníkom práce prispieva čiastkou 43,-Sk. Podľa 
jedálneho lístka je si možné vybrať zo štyroch až piatich 
jedál.  
 
     Zabezpečenie stravy organizácii t. j. aj obecnému radu 
ako zamestnávateľovi ukladá Zákonník práce v § 152 

(stravovanie zamestnancov). V odstavci 1 sa píše,                 
že zamestnávateľ je povinný zabezpečiť zamestnancom 
vo všetkých zmenách stravovanie zodpovedajúce 
zásadám správnej výživy priamo na pracoviskách alebo 
v ich blízkosti. Túto povinnosť nemá voči zamestnancom 
vyslaných na pracovnú cestu.“ Ďalej sa v tomto paragrafe 
Zákonníka práce v odstavci 4 píše, že zamestnávateľ 
poskytne zamestnancovi finančný príspevok (formou 
stravovacieho poukazu) len vtedy, ak nemôže stravovanie 
zabezpečiť napr. pre odľahlé pracovisko, alebo nemôže 
stravovanie zabezpečiť u osoby, ktorá má oprávnenie           
na poskytovanie stravovacích služieb.  
 

     Pripravil: Ing. Albert Magera
 

 
 
 

     
 

     Hoci od sviatku Všetkých svätých a Pamiatky zosnulých 
uplynulo niekoľko mesiacov, obecný úrad po tieto 
sviatočné dni nezabudol na našich spoluobčanov, ktorý                                  
od osamostatnenia sa obce od Žiliny pracovali u nás a už 
nie sú medzi nami. Venujte im aj vy občania tichú 
spomienku. 
     Za týchto 17 rokov u nás pracovali v pracovnom 
pomere napr. Jozef Lysek, Jarolím Ozaniak, Anton Mičica 
a Ján Guláš, na tzv. verejnoprospešných prácach 
dlhodobo nezamestaní: Anton Smida, Jozef Lazar, 
Ladislav Ďuriak, Vojtech Majerčík, Emil Žilka, Ján Valach, 
Peter Hrošovský, Milan Králik, Marián Bolo, Milan Petrek.  
     Títo a ďalší nemenovaní občania pracovali pri 
investičnej výstavbe, ktorú sme realizovali svojpomocne – 

rozvodov plynu, vody, kanalizácie, rekonštrukcie a údržbe 
verejného osvetlenia, pomáhali pri povodni v roku 1997 
a pri odstraňovaní následkov a škôd, úprave chodníkov na 
starom cintoríne a pri výstavbe nových hrobových miest. 
Ďalej ich úkolom bolo starať sa o odstraňovanie snehu 
z chodníkov autobusových zastávok, likvidáciu 
nepovolených skládok odpadu, čistotu ulíc, námestia, 
potoka a kosenie trávy, atď., atď. Vymenovať všetky 
činnosti, na ktorých sa zúčastňovali by zabralo, možno 
celú stranu, jednoducho povedané, tam kde bolo nutné 
operatívne riešiť obecné problémy, tam zasahovali, 
v nepohode, blate, horúčave. Za odvedenú prácu im patrí 
naša vďaka a uznanie.  

     Pripravil: Ing. Albert Magera

 

 
 
 
Vážení občania, 
 
     v našej obci sme za rok 2007 vyprodukovali 
460,6 t komunálneho odpadu v celkovej sume 1 433 
000,-Sk. Z toho z domácností 347t za 1 175 000,-
Sk, za likvidáciu 56,8t veľkokapacitnými kontajnermi 
po obci 131 600,-Sk, za likvidáciu 7t divokých 
skládok 35 500,-Sk + ďalšie nepriame náklady na 
traktor a mzdy pracovníkov. Niektorí naši neporiadni 
občania svojvoľne vyvážali domový odpad napr. na 
Sihoť alebo k hlavnej ceste,  za čo obec zaplatila 
Krajskému úradu životného prostredia v Žiline 
dvakrát pokutu po 10 000,-Sk. Tieto náklady boli 
v zmysle zákona hradené z poplatku občanov za 
komunálny odpad. 
 
     Z obecného rozpočtu sme uhradili za vývozy 
33,5t veľkokapacitného kontajnera  od cintorína 57 
600,-Sk.  
 
     Cena poplatku 33,-Sk/občana Tepličky nad 
Váhom sa od 7/2004 nezvyšovala aj vďaka Vašej 
uvedomelosti a zapájania sa do triedenia-
separovania odpadu. V roku 2007 sme v našej obci 
triedili 8 druhov odpadu. Tým sme splnili zákonnú 
podmienku, aby sa poplatok Obce firme T+T, a. s. 
za likvidáciu komunálneho odpadu nezvyšoval. 
 
 
 
 

Vyseparovaný 
odpad 
 

Rok 
2004 
/ v Kg 

Rok 
2005 
/ v Kg 

Rok 
2006 
/ v Kg 

Rok 
2007 
/ v Kg 

Akumulátory        
a autobatérie 590  1.540  1.521  2.002  

Plastové fľaše 1.153  7.550  8.392  15.370  

Sklo 3.687  17.150  21.588  33.640  

Elektronický šrot 1.950  7.550  5.576  7.680  
Tetrapakové 
obaly x 1.326  3.124  3.571  

Pneumatiky 3200  650  884 2.566 

Papier x x 7.347 15.570  

Jedlý olej x x x 90 litr. 

Hliníkové obaly x x x 390 

Žiarivky x x x 17 ks 
 
     Z uvedeného prehľadu je zrejmý nárast triedenia 
občanmi za jednotlivé roky, za čo Vám ďakujeme.                   
Aj vďaka Vašej uvedomelosti a snahe tento 
vytriedený odpad bol ekologicky spracovaný 
a následne použitý ako surovina v priemysle.  
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     Tiež chceme vyzdvihnúť aktivitu žiakov a pedagógov 
našich základných škôl pri zbere Tetrapackových obalov. 
Obecné zastupiteľstvo odsúhlasilo príspevok základným 
školám vo výške 2,-Sk/1kg za vyzbierané kilogramy 
Tetrapackov a čiastka 7 142,-Sk bola uhradená podľa 
vyzbieraných kilogramov jednotlivým základným školám 
v obci. Aj tento príspevok snáď podporí snahu obyvateľov 
pokračovať v separácii. Aj vďaka Vašej uvedomelosti 
a snahe tento vytriedený odpad bol ekologicky spracovaný 
a následne použitý ako surovina v priemysle.  
 
     Od roku 2010 sa Slovenská republika zaviazala 
(zákony sú pripravené) povinne separovať biologicky 
rozložiteľný odpad. Z toho dôvodu je potrebné v každej 
domácnosti kompostovať odpad zo záhrad a kuchyne. 
Odpad zo záhrad už ani dnes nie je možné vyhodiť                
do smetnej nádoby či spaľovať.   
 
     Len priamo z domácností vyprodukuje každý obyvateľ  
v priemere 225 – 240 kg odpadu ročne. Ten končí           
vo väčšine prípadov na skládkach alebo v spaľovniach. 
Táto mnohoraká zmes (papier, sklo, plasty, bioodpad, 
kovy, textil, nebezpečný odpad, atď.) a nakladanie s ňou, 
spôsobuje viacero škôd naraz.  
 
      Najväčším problémom je, že všetky tieto odpady 
zmiešame dokopy. Na skládkach    a v spaľovniach potom 
prebieha nespočetné množstvo reakcií,                                 
z ktorých dodnes mnohé nepoznáme. Nemôžeme sa diviť, 
že keď zmiešame zápach s vôňou, toxickú látku                  
s netoxickou, užitočnú so škodlivou, vznikne nám 
zapáchajúci, toxický a škodlivý výsledok. Spôsobujeme 
tým škody ekologické (záber pôdy, znečisťovanie vody, 
pôdy a vzduchu, plytvanie neobnoviteľnými                        
a obnoviteľnými zdrojmi atď.), ekonomické (platíme  
 

zbytočne za likvidáciu odpadu, prichádzame                         
o hodnotné suroviny, ktoré zväčša dovážame, atď.), ale aj 
etické (ničenie prirodzených biotopov, ktoré sprevádza 
každá ťažba nových surovín, plytvanie neobnoviteľnými 
zdrojmi, o ktoré pripravujeme budúce generácie atď.). Je               
na každom z nás, aby sme pomohli životnému prostrediu, 
generáciám, ktoré prídu po nás a tiež vlastnej peňaženke. 
 
Riešenie je jednoduché  : 
1. všade, kde sa to len trochu dá, minimalizovať vznik 
odpadu (vyhýbať sa zbytočným obalom, nekupovať 
jednorázové výrobky...), 
2. znovu používať a opravovať staré veci, ktoré sa ešte 
dajú použiť, 
3. triediť odpady pre recykláciu a kompostovanie  
 
     Návod, ako znížiť množstvo odpadu takmer o polovicu - 
kompostovanie. Je to jedinečný spôsob na využitie 
bioodpadu. Cieľom kompostovania je premeniť organický 
odpad pomocou prirodzeného rozkladu do formy, ktorá je 
silne redukovaná, ako do objemu tak do hmotnosti, je 
neškodná, hygienicky a esteticky nezávadná. Bioodpad 
vhodný na kompostovanie tvorí 30 - 45 % z celkového 
množstva odpadu. Konečný produkt, kompost, môže byť 
použitý pri pestovaní rastlín ako organo – minerálne 
hnojivo. 
 
     V týchto dňoch začíname vydávať proti podpisu Výmery 
na rok 2008 za komunálny odpad pre každý dom spolu 
s modrým a čiernym vrecom na plasty a sklo. 
Na zadnej strane výmeru je informácia o všetkých druhoch 
separovaných komodít v našej obci, tiež o spôsobe 
triedenia a mieste, kde môžete bezplatne vytriedený odpad 
odovzdať. 
 
 
 

 Termíny vývozov triedeného – separovaného odpadu o d 3/2008 

 
Plasty  
 

Sklo 
 

Elektron.odpad,pneumatiky,autobatérie,baterky - 
monočlánky,žiarivky a žiarovky, hliníkové a kovové 
obaly), použitý jedlý kuchynský  olej 

Výkup papiera  
- nie kartónov 
podľa času a stanovísk 
z marca 2008 

Tetrapacky-
VKM a 
uzávery z 
plastových 
fliaš 

Autobatérie, baterky-
monočlánky, žiarivky  
a žiarovky, použitý olej 
z varenia, hliníkové 
a kovové obaly 

4.3.08 11.3.08  15.3.2008  14.3.-15.3.2008 

1.4.08 8.4.08    

6.5.08 13.5.08    

3.6.08 10.6.08   13.6.-14.6.2008 

1.7.08 8.7.08    

5.8.08 12.8.08    

2.9.08 9.9.08 13.9.2008 12.9.-14.9.2008 

7.10.08 14.10.08    

4.11.08 11.11.08    

2.12.08 9.12.08   12.12.-13.12.2008 

V 
základných 

školách 
celoro čne  

okrem 
prázdnin 

   
 
 
 
 

Celoro čne pri OÚ 
Teplička nad Váhom 

 
  
  
  
  
 
  
  

  

Vytriedený odpad obyvatelia vyložia pred svoj dom, kde vykladajú  svoje nádoby na vývoz komunálneho  odpadu. 
                          
     Všetky informácie o spôsobe separácie odpadu sú k dispozícii aj na stránke www.teplickanadvahom.sk v rubrike EKO okno. 
Uvítame Vaše podnety na zlepšenie alebo rozšírenie spôsobu separovania a zníženia množstva komunálneho odpadu v našej 
obci.          

Pripravila: Ing. Zuzana Kovačiková  
 

 
 

     Prečo by sme nemali spaľovať odpady v domácnosti               
a aké jedovaté plyny pri tom vznikajú 
Pri spaľovaní doma v peci, alebo na ohništi môže vznikať 
viac nebezpečných škodlivín ako v priemernej spaľovni 
(tým sa spaľovní nechceme zastávať) 
Hlavné príčiny sú dve: 

teploty, pri ktorých prebieha horenie, sú nízke 
palivo je nedokonale okysličované 
Výsledkom je nedokonalé spaľovanie. Ak spaľujete v peci 
odpad, uniká z vašeho komína čpavok, fenoly, kyanidy, 
dechty ... Tieto látky nepríjemne zapáchajú, dráždia 
sliznice horných dýchacích ciest, vedú k bolestiam hlavy, 
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alebo pôsobia ako nervový jed. Polyaromatické uhľovodíky 
obsiahnuté v dechtoch sú dokonca prvými látkami,                
u ktorých boli dokázané rakovinotvorné účinky. Veľmi 
nebezpečnými produktami spaľovania sú tzv. dioxíny. 
Europské emisné limity stanovené u dioxínov pre spaľovne 
sú práve v domácich topeništiach často prekračované. 
Pritom napríklad tetrachlórodibenzodioxín (TCDD) patrí 
medzi najsilnejšie syntetické jedy. 
Vecí, ktoré do Vašeho kotla nepatria, je veľa. Zamerajme 
sa na tie, ktoré sa tam ocitajú najčastejšie. Pokiaľ doma 
priložíte do pece kúsok plastu, drevotriesky, preglejku, 
gumu, alebo umelé textilné vlákna, buďte si vedomý, že to, 
čo potom vychádza z Vášho komína, nie je len tak 
obyčajný dym. 
 

PLASTY: 
Plasty sú obohatené rôznymi látkami, ako sú 
zmäkčovadlá, farbivá a stabilizátory. Tie často obsahujú 
ťažké kovy - hlavne kadmium a zinok. Pri spálení sa ťažké 
kovy jednak uvoľňujú do ovzdušia, jednak zostávajú           
v popole. Pri nedokonalom horení plastov vzniká taktiež 
veľa oxidu uhoľnatého (CO). Tento plyn je jedovatý, lebo je 
schopný viazať sa na krvné farbivo - hemoglobín. Tým 
znemožňuje prenos kyslíka krvou, čo môže viesť               
k vnútornému uduseniu. Spaľovaním plastov sa uvoľňujú 
tiež uhľovodíky, ktoré prispievajú ku vzniku 
fotochemického smogu. Ďalším nebezpečenstvom                  
pri spaľovaní plastov je únik ftalátov, ktoré majú schopnosť 
hromadiť sa v ľudskom tele. Svetová zdravotnícka 
organizácia ich označila za ešte škodlivejšie ako obávané 
polychlórované bifenyly. Vznikajú aj monoméry 
príslušného plastu (základné stavebné kamene jeho 
uhľovodíkového reťazca). Tie sú tiež nebezpečné. 
Monomér polyetylénu (PE, HDPE, LDPE) je etylén.                  
Pri vysokých koncentráciach spôsobuje narkózu. O jeho 
účinkoch pri nižších koncentráciach nie je zatiaľ dostatok 
informácií. Z polyetylénu sa vyrábajú napr. vrecká, 
igelitové tašky, sitká  
Propylén - monomér polypropylénu (PP) - má narkotické 
účinky a pôsobí negatívne na krvný obeh. Z polypropylénu 
sa vyrábajú napr. tégliky (kelímky), elektroizolačný 
materiál, textilné vlákna. 
Monomér polystyrénu (PS) - styrén - je tiež jedovatý. 
Polystyrén sa používa na niektoré tégliky na potraviny, ako 
penový polystyrén  
Najnebezpečnejšie je spaľovanie PVC – polyvinylchloridu. 
Za veľmi škodlivé sa považuje i dokonalé spaľovanie 
tohoto plastu, teda pri vysokých teplotách v spaľovni. 
Horením PVC vzniká kyselina chlorovodíková (HCL), ktorá 
silne dráždi horné cesty dýchacie. Spálením 1 kg PVC sa 
uvoľní asi 0,5 kg HCL. Kedže sa jedná o 100% HCL, 
odpovedá toto množstvo približne 1,5 l predávanej kyseliny 
(37%) Pri spaľovaní doma uniká do komína aj monomér 
PVC - vinylchlorid. Je to veľmi jedovatá látka                      
s rakovinotvorným účinkom. Váš dym obsahuje aj už 
zmienené karcinogénne dioxíny. Uvoľňuje sa i plynný 
chlór, či ešte agresívnejší fosgén. Jedná sa o nebezpečné 
látky, ktoré sa používali v prvej svetovej vojne ako bojové 
plyny. Vysoké koncentrácie majú za následok poleptanie 
pľúc a okamžitú smrť, nižšie vedú k nemociam dýchacích 
ciest. Z PVC sa vyrábajú novodurové trubky, podlahové 
krytiny, plášte do dažďa, hadice... Používajú sa aj            
na výrobu niektorých obalov (hlavne fľaše na čistiace 
prostriedky). 

GUMA: 
Spaľovaním gumy vznikajú oxidy síry, ktoré dráždia 
dýchacie cesty a sadze. Tie obsahujú v úvode zmienené 
polychlórované uhľovodíky. Medzi nimi sa nachádzajú 
silné jedy aj rakovinotvorné látky. 

DREVOTRIESKA: 
Pre jej výrobu sa ako tmeliaca látka používajú 
formaldehydové živice. Pri horení sa rozkladajú a uvoľňujú 
formaldehyd a fenoly. Formaldehyd väčšinou zhorí, fenoly 
unikajú do ovzdušia. Jedná sa o nepríjemne zapáchajúce 
jedy so silným dráždivým účinkom. 

POLYAMIDY: 
Vyrábajú sa z nich umelé textilné vlákna (silon, nylon).            
Pri ich nedokonalom horení vzniká hlavne čpavok. Ten           
už pri nižších koncentráciách dráždi oči, sliznice nosa, 
spôsobuje nevoľnosť a bolesti hlavy. V malom množstve 
uniká aj kyanovodík, ktorý i v malých koncentráciach 
vyvoláva škrabanie v krku, zčervenanie spojiviek, prudké 
bolesti hlavy až závrate. 
 

ORGANICKÝ ODPAD: 
Spadnuté lístie alebo trávu síce nepálime v peciach, ale 
hlavne na jar a na jeseň môžeme vidieť a hlavne cítiť 
dusivý dym stúpajúci zo záhrad. Tento dym obsahuje 
hlavne oxid uhoľnatý (CO), uhľovodíky a dechtové látky. 
Spálením organického odpadu však doslova vypúšťame 
do vzduchu skvelé hnojivo a meníme ho v škodlivé plyny. 
Pritom obyčajný kompost nás môže zbaviť nielen lístia, ale 
aj kuchynského odpadu. Lístie napadnuté chorobami, 
ktoré nie je možné dať do kompostu, nechajte odviesť 
spolu s iným odpadom, alebo ho po vysušení na slnku 
spáľte spolu s drevom, ktoré zaistí prístup kyslíka a vyššiu 
teplotu horenia. 
Do vaších pecí, či kotla, teda nepatria žiadne plasty, guma, 
drevotrieska, ani umelé vlákna. Nepatrí sem dokonca ani 
žiaden iný odpad. Pri nedokonalom horení z neho vždy 
vznikne nebezpečne veľa škodlivých plynov a veľmi 
výhrevný taktiež nie je. 
Teraz už viete, čo do vašich pecí a kotlov nepatrí. Zostáva 
len dodať, čo tam vlastne patrí. 
Pre prírodu, pre zdravie Vaše, Vašich detí a Vašich 
susedov, dokonca i pre vašu peňaženku je najvhodnejšie 
spaľovať doma drevo, či ešte lepšie (v špeciálnych 
peciach) drevený odpad. V oblastiach kde je nedostatok 
dreva, je možné topiť plynom. Ak máte ústredné kúrenie, 
je výhodné a užitočné prikurovať slnečnými kolektormi.            
Pri kúrení drevom sa urobí menej špiny vo Vašom dome           
a menej jej vyletí z Vášho komína. Drevo lepšie horí                
i pri nižších teplotách a pri jeho pálení, na rozdiel od uhlia 
či dokonca kalov, vzniká menej oxidu uhoľnatého (CO)            
a oxidu síry (SO2), (SO3). To však vôbec neplatí, ak kúrite 
vlhkým drevom. Také spaľovanie je neefektívne a vznikne 
pri ňom niekoľkonásobné viac dechtových látok než                
pri spaľovaní dreva suchého. Ak chcete mať sálavožiarnú 
pec, zaobstarajte si kotol na drevoplyn. Funguje tak,                 
že v jeho prvej komore ja drevo zahrievané takmer bez 
prístupu vzduchu, rozkladá sa a mení na drevené uhlie. 
Zároveň sa uvoľňuje plyn podobný svietiplynu, ktorý je 
možné aj odčerpávať a skladovať. Drevené uhlie sa potom 
spaľuje pridávaním malého množstva vzduchu. Príjemné 
teplo máme dlho, bez toho, aby sme pohli prstom. 
Žiaden spôsob likvidácie (spaľovanie, skládkovanie a pod.) 
problém odpadov nevyrieši. Vždy sa totiž znovu objavia            
v nejakej inej forme (plynnej - dym stúpajúci z komínov, 
alebo tuhej - škvára, popol, smetisko, atď.). Preto je 
potrebné aby sme sa riadili trvalo udržateľnou hierarchiou 
nakladania s odpadmi. 
Nepripravíte tak svojich blížnych, či seba, o zdravie                 
a naviac uľavíte prírode. 
1. Minimalizujme 
- v prvom rade predchádzajme vzniku odpadov                        
a minimalizujme ich množstvo a škodlivosť 
2. Opätovne používajme 
- snažme sa čo najviac opätovne používať výrobky 
3. Recyklujme 
- nakoniec nepoužiteľné veci vytrieďte a odovzdajte                
na recykláciu 
 
Za poskytnutie podrobných informácií ďakujeme Hnutiu 
DUHA Olomouc: 

Voda 
Tipy na šetrenie vodou Uprednostňujme sprchovanie            
pred kúpaním, ušetríme až 2/3 vody. 
Na sprchovanie používajme úsporné hlavice, ušetríme                
až 30% teplej vody. 
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Namontujme si pákové batérie, predídeme tým 
zbytočnému púšťaniu vody pre nastavenie tej správnej 
teploty. Naviac, ušetria až 30% energie potrebnej                  
pre prípravu teplej vody.  
Kvapkajúce kohútiky opravme. 10 kvapiek vody za minútu 
znamená asi 170 l vody za mesiac a viac ako 2000l                
za rok. Neumývajme riad pod tečúcou vodou, spotreba 
teplej vody je minimálne trojnásobná. Namontujme  si 
úsporný kohútik. Šetrime vodu pri splachovaní - pomocou 
úsporného splachovania, nastavenia plaváku v nádržke na 
nižšiu hladinu, vložením tehly alebo plnej fľaše s vodou                
do nádržky a pod... jednou z absurdností dnešnej 
plytvajúcej doby je, že záchody splachujeme pitnou vodou 
(každé spláchnutie 10 l i viac) a to predstavuje jednu                
z najväčších spotrieb pitnej vody v našich domácnostiach.  
Splašky z domácností v žiadnom prípade nevylievajte              
do vodného toku!!! Ak nemáte zavedenú kanalizáciu, 
vybudujte si žumpu, alebo domácu čističku odpadových 
vôd. 
Nevylievajme chemikálie do vody 
Väčšina čistiacich prostriedkov obsahuje mnoho                   
pre prírodu a zdravie nebezpečných látok, napr. chlór, ale 
aj rôzne zbytočné farbivá či parfumy. Na bežnú "údržbu" 
ale aj zložitejšie čistenie stačí aj octová voda, roztok 
kryštalickej sódy, soľ, citrónová šťava či prírodné mydlo, 
ktoré sú zaručeným, takmer univerzálnym ekologickým 
čistiacim prostriedkom. 
Na umývanie riadu často postačí len čistá voda, hlavne 
keď nie je zamastený. Ak potrebujete saponát, snažte sa 
ho používať v primeraných množstvách.  
Ani na čistenie okien nepotrebujeme zázračné prostriedky. 
Celkom postačí prírodné mydlo a na opláchnutie octová 
voda. Vodný kameň zo záchodovej misy odstránime 
pomocou octu, prípadne kašičky z octu a múky na 
miestach, kde by samotný ocot stekal. Necháme pôsobiť 
cez noc. Nerezové vodovodné batérie vyčistíme vodou s 
prídavkom octu a saponátu 
Pokiaľ nemáte v obci čistiaren odpadových vôd, olej                 
z kuchyne nikdy nevylievajte do kanalizácie. Radšej ho 
prelievajte do pevnej uzatvárateľnej nádoby a vyhoďte            
do komunálneho odpadu, ak ovšem nemáte zavedený 
jeho zber. 
 

Triedený zber a recyklácia 
Informujte sa na vašom obecnom / mestskom úrade o tom, 
ako máte nakladať s jednotlivými zložkami odpadu. 
Trieďte v domácnosti biologický odpad zo záhrady 
a kuchyne a začnite ho svojpomocne kompostovať                  
v záhrade. 
Nespaľujte žiadne odpady v domácnosti a záhrade. 
Nevyhadzujte žiadne odpady na nelegálne „čierne“ 
skládky. 
Zapojte sa do systému triedenia odpadu zavedeného               
vo vašej obci, škole, zamestnaní... Vytriedené odpady 
ukladajte výlučne na miesta na to určené (určené nádoby, 
zberný dvor, obecné kompostovisko, kompostáreň...). 

Ak vo vašej obci / meste ešte stále nemáte zavedený 
triedený zber, zašlite list primátorovi alebo starostovi. 
Požiadajte ho o skoré zavedenie triedeného zberu, 
prípadne ak už je zavedený o jeho ďalší rozvoj (viac 
kontajnerov na triedenie, zlepšenie informovanosti o tom 
čo a ako triediť, viac zberných dvorov, vytvorenie centra 
opätovného používania ...). 
Dodržujte stanovené pokyny a podmienky triedeného 
zberu a do zberných nádob a vriec nevhadzujte tie zložky, 
ktoré tam nepatria. 
Do nádoby na zmesový odpad vyhadzujte iba odpad, ktorý 
nedokážete vo vašej obci / meste separovať. 
Od Priateľov Zeme – SPZ si vyžiadajte informačné 
materiály týkajúce sa triedeného zberu a kompostovania 
KO. Informujte o výhodách a postupoch triedeného zberu           
a kompostovania aj svoje okolie. 
Ponúknite miestnej samospráve (obecnému / mestskému 
úradu) alebo organizácii pôsobiacej vo vašej obci / meste 
pomoc pri propagácii separovaného zberu 
a kompostovania biologických odpadov. 
Pokiaľ budete svedkom nezákonného nakladania s KO 
(napr. jeho vyhadzovanie na nelegálne skládky, 
spaľovanie alebo vyhadzovanie „zeleného“ odpadu                 
do nádob na zmesový odpad...) upozornite na to priamo 
aktéra, zavolajte mestskú alebo štátnu políciu alebo 
podajte podnet na prešetrenie na hociktorom úrade 
verejnej správy (obecný / mestský / miestny / obvodný / 
krajský úrad...). Nezabudnite, že môžete zostať 
v anonymite. 

Elektrospotrebi če 
Nenechávajte spotrebiče v polohe STAND BY, pretože 
takto nie sú vypnuté, dochádza k skrytému odberu, ročne 
to môže byť až 500kWh. Najlepšie je prístroje vypínať 
priamo zo zásuvky alebo používať predlžovaciu šnúru, 
ktorú je možné vypnúť.  
Režim STAND BY je aj nebezpečnejší z hľadiska ochrany 
pred napäťovými rázmi v elektrickej sieti, preto pokiaľ 
elektrospotrebič dlhšie nepoužívate, odpojte ho od siete. 
Nenechávajte v sieti nabíjačku na mobil či fotoaparát, 
pokiaľ sa nenabíjajú. Nabíjačky ponechané v zásuvke 
spotrebujú až 10 krát viac energie ako je treba pri nabíjaní. 
Počítače počas dlhších prestávok radšej vypínajte 
namiesto používania úsporných režimov, pretože tie stále  
spotrebujú až 70 % energie. 
Uprednostňujte elektrospotrebiče s priamym sieťovým 
pripojením namiesto používania batérií 
Pri kúpe nových elektrospotrebičov si pozorne všímajte 
štítok s informáciami, do ktorej kvalitatívnej skupiny je 
spotrebič zaradený.  Výrobky najlepšej kvality s najnižšou 
spotrebou energie sú označené písmenom A. 
Snažte sa využívať energiu svojich vlastných rúk, mnohé 
zariadenia používame len preto, že sme spohodlneli                 
a zvykli si „šťuknúť“ gombíkom. 
Zdroje: SPZ Priatelia Zeme   www.priateliazeme.sk/spz  
 

Pripravila: Ing. Zuzana Kovačiková
 

 
 

 
     
     Takto veselo znelo naše motto na tohtoročnom 
fašiangovom karnevale, ktorý sa uskutočnil v sobotu            
26. januára 2008 v ZŠ Teplička nad Váhom. V maskách aj 
bez masiek sme sa zišli v škole na chodbe o 14,00 hodine 
– žiaci, učitelia, rodičia, starí rodičia, známi aj neznámi 
priatelia školy. Chodba bola krásne vyzdobená 
a o občerstvenie sa postarali mamičky  z Rodičovského 

združenia. Program karnevalu bol veľmi pestrý.                   
Na fašiangový bál prišlo mnoho masiek. Každá  maska 
mala svoje meno, každá maska sa predstavila a porota 
pozorne počúvala a hodnotila.  
 
     Boli sme ako v rozprávke. Z každej triedy boli tri 
najlepšie masky vyhodnotené a odmenené. Deti súťažili, 
hrali hry, zabávali, smiali sa a tancovali za sprievodu 
dobrej muziky. Spestrením programu bola aj bohatá 
tombola, ktorú pripravila pani učiteľka Janka Grešáková. 
Deti aj rodičia mali z karnevalu veľkú radosť. Bolo veselo. 
Bol to naozaj veľmi vydarený deň, na ktorý budeme ešte 
dlho spomínať. 

Pripravila: Mgr. Štefánia Marfiaková 
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     Najstaršie písomné záznamy prezrádzajú, že futbal               
v Tepličke sa hráva už viac ako 80 rokov. Organizovaný 
futbal sa datuje od roku 1928. Hrával sa takmer všade,          
kde bola zatrávnatená plocha. Organizácia bola omnoho 
jednoduchšia. Futbalové zápasy sa hrali vždy                        
po vzájomnej dohode so súperom. Radíme sa medzi 
najstaršie kluby v našom regióne. Mnoho futbalových 
talentov odchádzalo do klubov s lepšími finančnými                  
a materiálnymi podmienkami. Za celých 80 rokov futbal 
výkonnostne dosahoval striedavé výsledky. Hospodárilo sa 
s obmedzenými finančnými prostriedkami. Aj vo futbale 
platí, že bez peňazí sa hrať nedá. To bol dôvod, prečo 
sme sa trvale nezaradili medzi mužstvá s vyššou kvalitou. 
Ľudia, ktorí sa starali o futbal, boli len dobrovoľní 
funkcionári a prácu vykonávali bezplatne. Každý malý dar 
od cudzích bola obrovská podpora. 
  
     Do roku 1958 futbalové ihrisko bolo pri Váhu. V roku 
1959 sa vytvorilo novovybudované ihrisko pri základnej 
škole.  Bola to veľká udalosť. Vzrástol obrovský záujem              
u mládeže o futbal a mnohí futbaloví nadšenci sa snažili 
robiť futbal na slušnej úrovni. Náš klub začal napredovať. 
Po roku 1970 sa futbal stal masovým športom v krajine. 
Nastal čas finančného súperenia medzi klubmi. Pridružené 
výroby, hospodárske činnosť telovýchovných jednôt veľkou 
mierou začali ovplyvňovať futbalové dianie v obciach.           
Náš klub sa touto cestou nevydal. Po rok 1985 nastúpila 
nová doba rozvoja futbalu. Prebudovalo sa futbalové 
ihrisko a dostalo sa do tejto podoby. 
 

     Za celú 80-ročnú históriu sa vystriedalo mnoho 
zanietených ľudí, ktorí venovali futbalu celý svoj voľný čas. 
Vyzdvihnúť jednotlivcov by bolo nečestné. Spomeniem len 
predsedov, ktorí stáli na čele klubov. Boli to: 
 
- Gašpar Ondrišek    -od vzniku do roku 1954 
- Vladimír Bukový        - od roku 1954 až 1970 
- Štefan Ondrišek       - od roku 1970 až 1977 
- Ján Ondrišek            - od roku 1977 až 1978 
- Ing. Viliam Majerčík  - od roku 1978 až 1981 
- Ing. Martin Ozaniak  - od roku 1981 až 1982 
- Milan Lazar              - od roku 1982 až 2003 
- Ján Januš                - od roku 2003 až 2004 
- František Hruška     - od roku 2004 až 2005 
- Roman Adamus       - od roku 2005 až 2007 
- Milan Lazar              - od roku 2007 
 
     V tomto roku budeme mať možnosť si pripomenúť      
80 rokov vzniku futbalu v našej obci. Organizačne sa 
pripravujú dva turnaje. Prvý turnaj Tepličiek Slovenska          
a druhý turnaj medzi obcami, na území ktorých je 
postavený závod KIA a mužstvo za KIU. Oba turnaje sa 
budú niesť v znamení a 80-teho výročia vzniku futbalu              
v Tepličke. Záštitu nad turnajom prevezmú viaceré 
podnikateľské subjekty, s ktorými sa rokuje o sponzorstve. 
Všetci priaznivci futbalu sa tešia na futbalové zápasy                
a spoločenské stretnutie. 
 

Pripravil: Milan Lazar 

 
 
     Naše družstvo sa zúčastnilo v spolupráci s obecným 
úradom a žilinskou firmou Badem (poskytla pomoc                  
pri zabezpečovaní účasti zahraničných družstiev turnaja), 
bol usporiadaný v dňoch 28. – 30. decembra 2007 
medzinárodný turnaj starších žiačok o Pohár starostu 
obce. V poradí 7. ročník mal najkvalitnejšie obsadenie 
v doterajšej histórii turnaja. Do Tepličky n/Váhom prišlo 10 
družstiev zo štyroch krajín, v prvej fáze hrali v dvoch 
päťčlenných skupinách každý s každým. V druhej sa stretli 
družstvá na rovnakých miestach v skupinách o konečné 
umiestnenie. Svoje zápasy v skupinách s prehľadom 
povyhrávala domáca Teplička n/Váhom a Šamorín. 
Prvenstvo o Pohár starostu získal Šamorín. Vo finále 
porazil domáce dievčatá 61:47, ktorým k obhajobe 
vlaňajšieho prvenstva nestačila ani dobrá hra ani výdatná 
podpora zaplneného hľadiska – 200 divákov.  
Šamorínčanky boli predsa len lepšie. 
 
     Výsledky Tepličky n/Váhom - Ljubljana 49:35, Trnava 
65:36, Riga 62:28,  Gdynia 50:43, vo finále Šamorín 47:61.  
     Končené poradie : 1.BK Šamorín, 2.BK Teplička        
nad Váhom, 3. Lokomotíva Sereď, 4. ŠŠK Trnava, 5. TTP 
Riga „A“ /Litva/, 6. Pomerania Team 93 Gdynia /Poľsko/,   
7. WBC Domžala /Slovinsko/, 8. WBC Ježica Ljubljana 
/Slovinsko/, 9. TTP BS Riga „B“ /Litva/, 10. WBC Odeja 
Škofja Loka /Slovinsko/.  
 
     Streiborné domáce družstvo absolvovalo turnaj 
v zostave: Fraňová, Gálíková, Kozlíková, Káčerová, 
Matiová, Oravcová, Valášková,  Remeková, Mintálová, 
Kyselová, Ďurneková a Bačíková pod vedením trénera M. 
Lísku. Do pätice najlepších hráčok na turnaji zaradili 
Valáškovú, Kozlíkovú a Fraňovú. 

 
     Naše žiačky sa  zúčastnili na okresnom kole 
v basketbale ZŠ, ktoré sa uskutočnilo v Tepličke              
nad Váhom za účasti 5-tich družstiev. Naše žiačky vyhrali 
tento turnaj a postúpili do Ružomberku na krajské kolo. 
Tam sa zúčastnili víťazne školy z okresov Čadca, 
Námestovo, Ružomberok, Martin a Žilina. Niekoľkoročnú 
hegemóniu Ružomberka „zrušila“ Teplička nad Váhom, 
ktorá sa na kraj kvalifikovala z okresu prvý krát.  
 
     Výsledky ZŠ z Tepličky nad Váhom – ZŠ  Krásno     
nad Kysucou /okr. Čadca/ 61:4, ZŠ Oravská Polhora /okr. 
Námestovo/ 52:6, ZŠ Martin 54:8, ZŠ Ružomberok 26:25. 
Vo vyhranom a dramatickom súboji o prvenstvo vyhrávala 
Teplička minútu pred koncom 24:19, no po dvoch 
inkasovaných trojkách prehrávala 15 sekúnd                 
pred klaksónom 24:25! Samostatným sólom rozhodla 
Mintálová 26:25! Poradie: 1. ZŠ Teplička nad Váhom,           
2. ZŠ Ružomberok, 3. ZŠ Martin, 4. ZŠ Oravská Polhora, 
5. ZŠ Čadca.  
 
     Víťazné družstvo hralo v zostave Martiniová, Mintálová, 
Majerčíková, Mahutová, Valášková, Káčerová, 
Maliniaková, Kyselová, pod vedením trénera M. Líšku. 
 
    V spoločnej súťaži majstrovstiev krajov B. Bystrica, 
Trenčín, Žilina sú naše kadetky na 3. mieste a staršie 
žiačky na 4. mieste a po víťazstve nad UMB B. Bystrica 
64:22, 58:49 si zabezpečili účasť na Majstrovstiev 
Slovenska, ktoré sa uskutočnia v Šamoríne za účasti 6-tich 
najlepších družstiev zo Slovenska. 
 

Pripravil: Milan Líška
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Hovorí jeden druhému: 
- Kedysi som nosil klobúk ako doplnok ku oblečeniu 
a teraz doňho žobrem. 
 
- Araňa moja, chcel som ti k narodeninám kúpi ť 
ručník. 
- A pre čo si mi ho nekúpil? 
- Nedalo sa, predava čka ma furt sledovala. 
 
Pýta sa policajt Jana, ktorý prišiel nahlásiť zmiznutie 
svojej ženy: 
- Povedzte mi, prečo ste to prišli nahlásiť až po 
toľkých rokoch? 
- Ja som tomu furt nemohol uveriť, že ma stretlo 
také šťastie. 
 
Mami, ten náš kohút je nemocný! 
- Prečo si to myslíš Jurko? 
- Sliepky ho nosia celý de ň na chrbte. 
 
Viete čo je najväčšia ochota? 
Zapiť prášky na spanie šaraticou. 
 
Po manželskej hádke hovorí manžel: 
- Ver mi, že som bol ozajstný idiot, ke ď som si ťa 
zoral! 
- Tak vidíš, - hovorí manželka, - a ja som bola do 
teba taká zamilovaná, že som si to ani nevšimla. 
 
Štyri tajomstvá šťastného manželstva: 
1. Je dôležité nájsť si ženu, ktorá vie variť 
a upratovať. 
2. Je dôležité nájsť si ženu, ktorá vie zarobiť 
peniaze. 
3. Je dôležité nájsť si ženu, ktorá má rada sex. 
4. Je dôležité, aby sa tieto tri ženy nikdy nestretli. 
 
Aký je rozdiel medzi dobrým advokátom 
a vynikajúcim advokátom? 
Dobrý advokát pozná paragrafy a vynikajúci 
advokát pozná sudcu. 
 
Keď zubár malým zrkadlom obhliadol situáciu 
v ústach, vyniesol rozsudok: 
- Milá pani, tá šestka v ľavo dole musí von! 
- To snáď nie, – vraví vydesená pacientka, - trhať? 
Tak to by som radšej rodila! 
- No ale to si budete musieť rozmyslieť, milá pani, 
aby som vedel, ako si mám pripraviť kreslo ... 

- S manželom sa na schováva čku zo zásady 
nehrám. 
- A pre čo? 
- Mám obavu, že by ma ten sviniar neh ľadal . 
 
Dievčatku, ktoré tlačí prázdny kočiarik po parku, sa 
prihovorí okoloidúca žena: 
- A ty prečo nemáš v kočiariku bábiku? 
- Beriem predsa antikoncepciu, - odpovie dievčatko. 
 
- Moji rodi čia tvoria ideálny pár, - chváli sa 
v škole Petrík. 
- Tak sa navzájom dop ĺňajú? 
- No, mama dokáže celé hodiny vysedáva ť 
a otec zase nasáva ť. 
 
- Tak  sa mi zdá, že ma asi prepustili z roboty. 
- Prečo si to myslíš? 
- Čo ja viem. Už tri mesiace mi neposlali žiadne 
peniaze. 
 
Blondínka ide po lúke a zrazu zbadá, že za ňou 
beží býk. Rozbehne sa zo všetkých síl, beží, 
beží, ... Už nevládze, tak zastane a hovorí si: 
„Radšej te ľa ako zápal p ľúc.“ 
 
V kníhkupectve 
- Hľadám nejakú knižku o šťastnom manželstve. 
Máte? 
- Iba ak v oddelení rozprávok ... 
 
 
 
Skuto čné policajné zápisy  
 
∼ S odcudzeným autom som šiel dosť rýchlo, 
nemôžem ale povedať koľko, pretože sa mi všetko 
pre opilosť rozmazávalo. V aute som ale už nepil ... 
 
∼ Chodec do mňa narazil a potom mi skočil pod 
auto ... 
 
∼ Ten chodec váhal, ktorým smerom sa má vydať, 
a tak som o prešiel ... 
 
∼ Keď sa mi stala nehoda, viedol som vozidlo už 
štyridsať rokov a zaspal  som za volantom ... 
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